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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

از ادامه محدودیت های کرونایی تا کاهش مراجعات بیمارستانی در اصفهان؛  

به رنگ نارنجی
     معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان: ویروس کرونا به سرعت گسترش پیدا می کند و اگر عالمانه برخورد نکنیم مجبور به گرفتن تصمیماتی می شویم که خیلی خوشایند نیست؛ مثل 

تعطیلی اصناف و واحدهای مختلف و اعمال محدودیت های بیشتر
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 برای دوران 
پسا کرونا آماده اید؟

در حالــی که همه دنیــا خود را 
آمــاده دریافت و زدن واکســن 
کرونا می کننــد مــا ایرانی ها 
هنوز نمی دانیم واکســن کرونا 
به کشــورمان خواهد رســید یا 
خیر؟ شــاید زمان آن را نتوان به 
درستی مشخص کرد اما بالاخره 
این واکسن به دست مان خواهد 
رسید. بعد از آن شما چه کارهایی 
در لیســت خود دارید که حتما 
می خواهید انجام دهید؟ مهمانی، 
مسافرت ، ازدواج، فرزندآوری و یا 

شروع یک کسب و کار تازه؟
همه مردم دنیا برنامه های زیادی 
برای دوران پســا کرونا دارند و 
همانطور که دورنا کرونایی در هر 
کشوری چالش های خاص خود را 
داشت ، مسلما دوران بعد از کرونا 
نیز متفاوت خواهــد بود. به طور 
مثال ما ایرانی ها دوران کرونایی 
را همزمان با بدترین چالش های 
اقتصادی تجربه کردیم و بسیاری 
از ما منتظر هســتیم تا با اتمام 
کرونا در کشور وضعیت اقتصادی 
خود را ســامان دهیم. به همین 
دلیل دوران پسا کرونا دوران رشد 

و تعالی پس از استرس و ...

 مدیرعامل سازمان
 پسماند شهرداری اصفهان:

انبار پسماندهای خشک 
زیرزمینی دراصفهان 

تعطیل می شود
مدیرعامل سازمان پسماند شهرداری اصفهان 
گفت: ســاماندهی جمع آوری پســماندهای 
خشک در دستور کار است و از این رو تعطیلی 
انبار پسماندهای خشک زیرزمینی در اصفهان 

در دستور کار است.
 رحیم محمدی در نشست خبری که به صورت 
ویدئوکنفرانس برگزار شد با بیان اینکه روزانه 
یک هزار تن پســماند در شــهر اصفهان تولید 
می شود، اظهار داشت: از این میزان ۶۵ درصد 
پســماند آلی و ۳۵ درصد پسماندهای غیرآلی 

است که بخشی دفن و بخشی بازیافت ...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
N E W S

2 ادامه در صفحه 

چرا استراتژی  ها با شکست مواجه می شوند؛

تلاش های یک بازنده  
آیا تاکنون به این موضوع فکر کرده اید که چرا بسیاری از استراتژی  ها علی رغم تلاش های زیاد 

با شکست مواجه می شوند؟ در این رابطه اگرچه می توان دلایل متعددی را ذکر کرد، با این 
حال نتایج آخرین تحقیقات حاکی از آن است که به صورت کلی، پنج دلیل اصلی 

وجود دارد. درواقع عدم توجه به این موارد باعث خواهد شد 
تا شما از همان ابتدا، بازنده باشید.  ...

گـــزارش

اصفهان پایلوت اجرای طرح پولطلا
ایجاد شکاف طبقاتی، 
تمرکز ســرمایه ایی، 
وابستگی به نظام پولی جهان از معایب نظام 
پولی اعتباری عنوان شده است و در این میان 
صحبت از اجرای طرحی به نام پولطلا است که 
به عنوان پایلوت اجرای آن در مرحله بررسی 

قرار دارد .

اســتان اصفهان به عنوان پایلوت بــرای اجرای 
عملیات این طرح در نظر گرفته شده چرا که حدود 
۸۵ درصد از پس اندازهای مردم اصفهان طلا است.

قرار است عملیات اجرایی در ۶ فاز اجرا شود که این 
۶ فاز عبارت اند از فاز خانوادگی، ارگانی و فاز استانی.

   سیســتم پول اعتباری و ریالی ریشه 
بسیاری از مشکلات 

محمدحســن غلامی مدیر پژوهشــکده پولطلا 
است وی معتقد است: ریشه بسیاری از مشکلات 
اقتصادی کشور ما سیســتم پول اعتباری و ریال 
است و با نگاه به رسانه ها متوجه می شویم که این 
موضوع درست تبیین نشده است و در موضوعات 
گرانی کالاها اشــاره ای به پایین آمدن ارزش پول 
نمی شود در صورتی که دلیل بالا رفتن قیمت ها، 
کاهش ارزش پول است از این  رو چالش اولیه بحران 

سیستم پول اعتباری و ریال است.
وی ادامه داد: بعد از طرح مســئله و چالش باید به 
ســراغ راهکار برویم که انتقال کارکردهای پولی 
ریال به پولطلا راهکار اصلی بوده و اکثر افراد با این 
راهکار موافقت می کنند، بر اســاس آخرین آمار 

روزانه 2۵۶۶ میلیارد تومان خلق پول بانکی و بدون 
پشتوانه صورت می گیرد که با تقسیم این عدد به 
جمعیت ایران نتیجه گیری می شود که روزانه ۳1 
هزار تومان از هر شخص دزدیده می شود که دیده 
نشده و در کم شدن قدرت خرید نمایان می شود.

مدیر پژوهشــکده پولطلا در رابطه با سرقت پول 
و آثار آن عنوان کرد: بــا از بین رفتن ارزش پول، از 
مردم به ویژه حقوق  بگیرها و بازنشستگان به بخش 
راس هرم سرقت انجام شــده و هر چه دولت ها و 
سیســتم بانکی ما دقیق تر، متمرکزتر و مدرن تر 
می شود این وضعیت هم بدتر خواهد شد و از سال 
1۳0۸ که ریال به ایران آمده است، هر روز نوسان 
داشته و این در حالی است که مردم ایران هنوز از 
عبارت تومان یعنی واحد طلا به جای ریال استفاده 
می کنند.وی افزود: در مورد بحث اجرایی پولطلا 
200 پروژه عملیاتی وجــود دارد و ۵ هزار نفر در 
۳ ســال اخیر آموزش دیده و کارها برای تسریع 

این عملیات سامان بخشی شده اند، عملیات های 
اجرایی ما ۶ فــاز دارند که این ۶ فــاز عبارت اند از 
فاز خانوادگی، ارگانی، فاز اســتانی که اصفهان به 
عنوان پایلوت در نظر گرفته شده چرا که  حدود ۸۵ 
درصد از پس اندازهای مردم اصفهان طلا است، فاز 
کشوری که مربوط به بخش قانون گذاری و موارد 
دیگر می شود، فاز جهان اسلام که در جهان اسلام 
اســتقبال های خوبی صورت گرفته و کشورهای 
تحریم شده در این زمینه کار خوبی انجام داده اند 
و فاز آخر فاز بین المللی که در این مرحله تعامل با 
نظام سلطه و استکبار جهانی مطرح است.غلامی با 
اشاره به لزوم همت انقلابی برای اجرایی شدن طرح 
پولطلا تصریح کرد: در تمامی این بحث ها عملیات 
تعریف شده است برای مثال در یک نهاد امنیتی که 
روی این موضوع کار می کنند و نهادهایی مثل حوزه 
علمیه یا آستان قدس می توانند کارکردهای خود را 

در بخش ارگانی به سمت پولطلا ببرند.

یلدا توکلی
گــــــزارش

مجموعه مقالات سبک هندی اثر استاد محمدعلی صاعد رونمایی شد

 در اصفهان شخصی 
را سراغ نداریم 

که به اندازه استاد 
محمدعلی صاعد 

درباره صائب پژوهش 
کرده باشد و ایشان 

تألیفات و کتاب های 
زیادی در این زمینه 

دارد

کتاب مجموعه مقالات سبک هندی اثر استاد محمدعلی صاعد با حضور مسئولان سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری اصفهان در منزل ایشان 
رونمایی شد.

قرارمان صبح یــک روز پاییزی 
در سرآغاز خیابان فرهنگ و در 
منزل شاعری از تبار اصفهان بود؛ 
استاد محمدعلی صاعد، شاعر و 
صائب شناس اصفهانی که گرچه 
مدتی اســت بیمــاری تنش را 
رنجور کرده اما طبع شاعرانگی 

هنوز در گفتار و کردارش هویداست.
حیاط منزل استاد را گل های شمعدانی زیباتر 
کرده  بود و هرچند دیری است این گل ها از لمس 
گرمای دستان باغبان خود محروم اند اما علاقه 
وافر به گل شمعدانی، آنها را تا اتاق استاد صاعد 

و بر سر بالین او هم کشانده بود.
بهانه حضور در منزل استاد محمدعلی صاعد 
که از آثار او می تــوان به »بر آســتان غزل«، 
»تجلی در منا« و »سبک شعر اصفهان« اشاره 
کرد، رونمایی از کتاب مقالات ســبک هندی 
بود که از سوی دفتر تخصصی ادبیات و مرکز 
آفرینش های ادبی قلمستان به چاپ رسیده و 
با حضور محمد عیدی معاون فرهنگی شهردار 

اصفهان در منزل ایشان رونمایی شد.
محمد عیدی با ابراز خرســندی از رونمایی از 
کتاب مجموعه مقالات سبک هندی به دست 
خود اســتاد محمدعلی صاعد افزود: امیدوارم 
توانسته باشــیم گوشــه ای از دینی که استاد 
محمدعلی صاعد بر گردن ما و شهر اصفهان دارد 
را ادا کنیم. آن قدر از چاپ این کتاب خرسندم 
که گویا دوباره متولد شــده ام و خوشحالم که 
خداوند بار دیگر به مــا فرصت داد که به منزل 
استاد صاعد به عنوان خانه امید ادب دوستان 

بیاییم.
وی استاد محمدعلی صاعد را خازن گنج گوهر 
دانست و ابراز امیدواری کرد سازمان فرهنگی 
اجتماعی ورزشی شهرداری اصفهان بتواند سایر 

آثار ایشان را نیز به چاپ برساند.
اما محمد قدسی، شــاعر و از دوستان نزدیک 
اســتاد محمدعلی صاعد کــه در امر اصلاح 
مجموعه مقالات سبک هندی پیش از چاپ 
اهتمام ورزیده اســت، درباره ویژگی های یار 
دیرین خود گفت: از ســال 1۳۶1 و حدود 40 
سال است که با استاد صاعد دوستی تنگاتنگ 
دارم و می توانم بگویم که ایشان، شاعرِ انسان 
و انسانِ شــاعر اســت. در واقع بعضی  شاعر 
هستند اما انسان نیستند و یا انسان هستند و 
شاعر نیستند اما هر دو مزیت در وجود استاد 

محمدعلی صاعد وجود دارد.
وی با اشاره به پیشتازی محمدعلی صاعد در 

اخلاق و انســانیت ادامه داد: ایشان گوهری از 
بقایای نسل مرحوم صغیر است و دیگر معلوم 
نیست چنین انسانی با خصوصیات مشابه ایشان 

دوباره متولد شود.
این شــاعر اصفهانی بیان کرد: دیوان مرحوم 
صغیر 1۸ دوره تجدید چاپ شد و این به خاطر 
انسانیت موجود در شعر او است و مطمئن هستم 
که این اتفاق برای آثار استاد محمدعلی صاعد 

هم رخ می دهد.
قدسی با بیان اینکه استاد صاعد مانند یک پدر 
به شاعران جوان بسیار توجه می کرد و جوانان 
مدیون توجهات ایشان هستند، افزود: جلسات 
انجمن صائب ساعت 12 ظهر تعطیل می شد اما 
ایشان تا چند ساعت بعد کنار نهر می نشست و 
من اشعارم را برایشان می خواندم و ایشان آنها را 
نقد می کرد که نشان از تواضع استاد صاعد دارد. 
وی ادامــه داد: مقالات تألیفی ایشــان درباره 
سبک هندی در گوشــه ای از منزل شان بود 
و مشــخص نبود چه زمانی چاپ شود. چاپ 
این کتاب شادی خاصی برای ایشان به همراه 
داشت و امیدوارم اجر و پاداش شاد کردن دل 
استاد صاعد شامل حال دست اندرکاران چاپ 

این کتاب شود. 
مدیر دفتر تخصصی ادبیات و مرکز آفرینش های 
ادبی قلمستان ســازمان فرهنگی اجتماعی 
ورزشی شــهرداری اصفهان نیز درباره استاد 
محمدعلی صاعد اظهار داشــت: ایشان متولد 
دهم دی ماه 1۳04 و یکی از پرســابقه ترین 
شــاعران و انجمن داران اصفهان است. استاد 
صاعد از سال ها پیش و زمانی که من دانشجوی 
ادبیات بــودم انجمن ادبی صائــب را در اتاق 
کوچکی در یک کتابخانه تأسیس کرد و جلسات 

این انجمن هر صبح جمعه برگزار می شد.
الهه رضایی افزود: در اصفهان شخصی را سراغ 
نداریم که به اندازه استاد محمدعلی صاعد درباره 
صائب پژوهش کرده باشد و ایشان تألیفات و 

کتاب های زیادی در این زمینه دارد.
وی ادامــه داد: در زمان دانشــجویی به منزل 
ایشان سر می زدم و از محضرشان فیض می بردم 
و می دیدم که دور تا دور ایشان پر از کتاب است 
و مشغول پژوهش و نوشــتن درباره صائب و 
سبک هندی است. مدیر دفتر تخصصی ادبیات 
سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری 
اصفهان با بیان اینکه استاد صاعد عمر خود را 
در راه ادبیات و مردم داری صرف کرده اســت، 
تصریح کرد: به نظر من مردم دار بودن یکی از 
حلقه های گمشده شاعران و اهالی ادب اصفهان 
اســت. برخی از افرادی که به درجه استادی و 
پیشکسوتی می رسند معمولاً دیگران را از خود 
می رانند و به یکی دو مرید جان ســپرده اکتفا 
می کنند، جوانان را به تندی نقد می کنند و تنها 
سبک شعری و سبک زندگی خود را می پسندند 
و دیگران را قبول ندارند و به قول معروف برج 
عاج نشین می شوند، اما استاد صاعد همواره با 
سعه صدر فراوان در منزل خود میزبان شاعران و 

علاقه مندان ادبیات و شعر بوده است.
مدیر دفتر تخصصی ادبیات سازمان فرهنگی 
اجتماعی ورزشــی شــهرداری اصفهان بیان 
کرد: در دیدار قبلی معاون فرهنگی شهردار با 
استاد صاعد، ایشان تمایل داشتند، مجموعه 
مقالات شان به چاپ برسد که در همین راستا 
ایشــان قول حمایت دادند و پــس از تایپ و 
ویرایش مجموعه مقالات اســتاد محمدعلی 
صاعد درباره سبک هندی، چون این مقالات 
مربوط به ســال 1۳79 بود و نیاز به تغییراتی 
داشت، با اجازه خود استاد برای اصلاح در اختیار 
استاد محمد قدسی قرار گرفت و در پایان کتاب 
از سوی انتشارات سازمان فرهنگی اجتماعی 
ورزشی شهرداری اصفهان به چاپ رسید و در 
منزل استاد محمدعلی صاعد تقدیم ایشان شد 
که امیدوارم موجب خرسندی و رضایت ایشان 

شده باشد.

اخبار اصفهان
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S
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قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
12,650,00011,138,000قدیم

سکه طرح 
11,84200010,900,000جدید

6,400,0005,600,000نیم سکه

4,358,0003,170,000ربع سکه

2,416,0001750,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,960,0004,782,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,145,1001,101,500 عیار

طلای آب شده 
4,961,0004,783,000نقدی

یک گرم طلای 
241,526,8001,472,600 عیار

 شهرداری نطنز  در نظر دارد نسبت به اجاره 3 واحد تجاری واقع در خیابان 17 شهریور و نرسیده به میدان 17 شهریور روبروی درمانگاه 
امیرالمومنین )ع( نطنز از طریق برگزاری مزایده عمومی به صورت  تک تک اقدام نماید. 

بهای پایه اجاره ماهیانه: اجاره  واحد شماره 1 با پلاک شهرداری 116 به مبلغ 8.000.000 ریال، اجاره واحد شماره 4 با پلاک شهرداری 
126 به مبلغ 8.000.000 ریال و اجاره واحد شماره 5 با پلاک شهرداری 128 به مبلغ 12.000.000 ریال.    تضمین شرکت در مزایده 
معادل 10.000.000 ریال به ازای هر واحد تجاری می باشد که به یکی از صورت های مشروحه ذیل همراه با اسناد مزایده به دستگاه 
مزایده گزار تسلیم شود:  1- ضمانتنامه معتبر بانکی  . 2- یا فیش بانکی واریزی به حساب سیبا شماره   0107157166009  به نام 
شهرداری نطنز  نزد بانک ملی شعبه نطنز  . )به پیشنهاداتی که فاقد سپرده، سپرده کمتر، چک یا نظایر آنها می باشد ترتیب اثر داده 
نخواهد شد. سایر اطلاعات، جزییات و شرایط مربوط به معامله در  اسناد مزایده مندرج شده است در صورتی که برندگان اول و دوم و 
سوم به ترتیب حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنها به ترتیب به نفع شهرداری نطنز ضبط خواهد شد. شهرداری در رد و قبول یک 
یا کلیه پیشنهادات مختار است. آخرین مهلت تکمیل و تحویل پیشنهادات به استثناء ایام تعطیل تا پایان وقت اداری شنبه 99/10/06 و 

در محل دبیرخانه محرمانه شهرداری نطنز واقع در بلوار شهید مصطفی خمینی )ره( می باشد. 
تلفن تماس: 031-54222119 

آگهی تجدید  مزایـده عمومـی

علی پیراینده - شهردار نطنز  شناسه: 1057749

نوبت اول
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مهدی کریمی| خبرآنلاین
یادداشـــت
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ادامه از صفحه یک
... اضطــراب خواهــد بــود و 
نتیجه ای اســت که انســان در 
طول تاریــخ و پــس از عبور از 
بحران ها تجربه کرده اســت. در 
تمامی این بحران ها و شــرایط 
دشواری که اتفاق افتاده، افرادی 
موفق انــد کــه بــا به کارگیری 
تجــارب گذشــته، واقع نگــر 
بودن- شــناخت کافی و با کنار 
گذاشتن صفات اخلاقی نادرست، 
زندگــی در حــال، به کارگیری 
مهارت هــای  و  اســتعدادها 
موجود و آموزش هــای جدید، 
انعطاف پذیــری، مقاومــت و 
سرسختی در شــرایط دشواربه 

سمت آینده پیش بروند.
اما برای اینکــه در دوران بعد از 
کرونا بتوانیم به تمام برنامه های 
فعلی خود هم چون مســافرت 
و مهمانــی و رونــق اقتصادی 
جامــع عمــل بپوشــانیم بهتر 
است از هم اکنون آماده باشیم. 
کارهای عقب افتــاده خود را با 
یک برنامه ریــزی میان مدت تا 
عید به ســرانجام برسانیم و عید 
1400 را نقطه عطفی بدانیم بر 
تاریخ زندگی خود. علاوه بر آن بد 
نیست اندکی هم وضعیت مالی 
خود را سامان دهیم. البته توقع 
نمی رود در این شــرایط درآمد 
زایی بیشــتری داشته باشیم اما 
همین که حســاب های خود را 
بررســی کنیم و بدانیــم در چه 
مــواردی می توانیم پــس انداز 

بیشتری کنیم کفایت می کند.
سوال اینجاست که آیا با درآمد 
کم هم می شــود پس انداز کرد؟ 
برنامه ریزی مالی برای خانواده، 
فرمول تعریف شده و مشخصی 
ندارد. تنهــا کاری که باید انجام 
دهید این اســت که بنشینید و 
در مــورد هزینه هــا و مخارجی 
که در ماه انجــام می دهید فکر 
کنید. ابتدا بایــد منابع خانواده 
را ســازمان دهی کرد. می توان 
فهرســت کاملــی از زمــان، 
 پول، فضــای زندگــی و... تهیه 

کرد. 
شــیوه مدیریــت اقتصــادی 
خانواده ها، امروزه بخش عمده ای 
از هویت آنان را تشــکیل داده، 
رونق و شکوفایی اقتصادی، رشد 
و ترقی خانواده را در پی خواهد 
داشت. بی شک برنامه ریزی برای 
آینده زندگی در تمامی خانواده ها 
مطرح اســت. در بطن یک مدل 
سیســتمی اقتصاد خانــواده، 
خانواده و اقتصاد آن را نمی توان از 
هم مجزا کرد، بنابراین زمانی که 
برای هر یک از آنها برنامه ریزی 
می کنیم، ناگزیریم دیگری را نیز 

مدنظر قرار دهیم. 
اگرچه دوران پســا کرونا باعث 
ایجــاد آســیب های روانــی، 
اجتماعی و اقتصــادی از قبیل، 
جرم، فقر و بیکاری وآثاردیگری 
شــده اســت، اما می تواند ما را 
دررســیدن به آگاهی و اهداف 
بلندمدت و رسیدن به مرز تعادل 
کمک کند تــا  بتوانیم با عبور از 
این بحران ها و نگرانی ها، زندگی 
باثبات تر و مســالمت آمیزی در 
کنار اعضــای خانــواده و افراد 

جامعه داشته باشیم.
 در دوران پســا کرونــا اقتصاد، 
فرهنــگ و ارتباطــات متحول 
می شود و شباهتی به دوران قبل 

کرونا ندارد. 
پس از هم اکنون خــود را برای 
دوران پســا کرونا آمــاده کنید 
زیرا قرار اســت با کمک یکدیگر 
یک زندگی شــاد و سرشــار از 
موهبت هــای الهی کــه اینبار 
حتما بیشتر شــاکرش خواهیم 
بود را تجربه کنیــم. این روزها 

دور نیست.
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خسارت ۱۵۰ میلیارد تومانی سرمازدگی به بخش های زراعت و باغی استان
امسال سرمازدگی 1۵0 میلیارد تومان به بخش های زراعت و باغی استان اصفهان خسارت وارد کرده است.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان گفت: از فروردین تامهر 100 میلیارد تومان خسارت به 11 هزار 

هکتار بخش کشاورزی و 400 هکتار به باغ های 1۳ شهرستان استان وارد شده است.
منصور شیشه فروش، بخش کشاورزی را تحت تاثیر مخاطرات جوی همچون سرمازدگی، سیل، تنش 

گرمایی، آبی و بیمار های گیاهی دانست و بر ضرورت بیمه کردن محصولات در این بخش مهم اقتصادی 
کشور تاکید کرد.

وی گفت: تاکنون 10 درصد از ۸1 هزار هکتار از زمین های کشاورزی استان اصفهان بیمه شده است.
منصور شیشه فروش از تمدید مهلت بیمه تا پایان آذر به کشاورزان خبرداد و تاکید کرد: در این مدت الزامی است ۲۶ هزار 

هکتار از باغ ها و یک میلیون راس دام و همچنین طیور استان بیمه شوند.
وی به مشکلات صندوق بیمه در پرداخت خسارت به بیمه شدگان بخش کشاورزی اشاره کرد و ارزیابی به موقع، ارائه سریع خدمات را خواستار 

شد و بر سرعت در پرداخت غرامت بیمه تاکید کرد.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان اجباری شدن بیمه کشاورزی همانند بیمه خودرو را خواستار شد.

کمک کمیته امداد به ادامه تحصیل ۴۸۶۲ دانشجوی اصفهانی
مدیرکل کمیته امداد اصفهان اظهار کرد: 4۸۶۲ فرزند مددجوی اصفهانی در حال تحصیل در دانشگاه ها 
و مراکز آموزش عالی هستند و از ابتدای امسال تاکنون بالغ بر ۸۵0 میلیون تومان کمک هزینه بلاعوض 
تحصیلی و شــهریه دریافت کرده اند. به روابط عمومی و اطلاع رسانی کمیته امداد اصفهان، کریم زارع، 
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان اصفهان با بیان اینکه سرمایه گذاری در آموزش و تحصیل 

فرزندان خانوارهای تحت پوشش یکی از راه های توانمندسازی این خانوارهاست، گفت: فرزندان مددجویان 
اصفهانی هم در دوران دانش آموزی و هم در دانشجویی از خدمات این نهاد بهره مند می شوند. وی ادامه داد: 

در حال حاضر 4۸۶۲ فرزند مددجوی اصفهانی در حال تحصیل در دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی هستند. زارع 
همچنین گفت: از ابتدای سال ۹۹ تا کنون بالغ بر ۸۵0 میلیون تومان کمک هزینه های بلاعوض تحصیلی و شهریه به این 

دانشجویان اختصاص یافته و برنامه دیگری نیز برای پرداخت چهار میلیارد و ۶00 میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه به این عزیزان 
تدوین شده که مراحل اجرایی آن به زودی آغاز خواهد شد. پیش از این نیز آرش محمد حسینیان، معاون فرهنگی کمیته امداد اصفهان با یادآوری 
خدمات ارائه شده توسط این نهاد برای موفقیت فرزندان مددجو در آزمون ورودی دانشگاه ها، تعداد دانش آموزان تحت حمایت بهره مند از این 

خدمات در کنکور امسال را 4۵0 نفر اعلام کرده و گفته بود: ۷۵ نفر از این دانش آموزان موفق به کسب رتبه های زیر ۵000 شدند.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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با وجود روند نزولی 
بیماری، وضعیت بیماری 

در اصفهان هنوز از 
پیک فروردین ماه بالاتر 
است و همچنان شرایط 
خوبی نداریم، بنابراین 
مردم باید پروتکل های 

بهداشتی را با جدیت 
دنبال کنند

از روز شــنبه این هفته 
بســیاری از صنوف در 
اصفهان فعالیت خود را 
از سر گرفته اند، وضعیت 
ترافیک شهر نیز نسبت 
به هفته گذشــته تغییر 
قابل توجهی داشــته و 
شاهد افزایش رفت و آمد شهروندان 
و تردد خودروها در ســطح شــهر و 
ترافیک قابل توجه، به ویژه در معابر 

و خیابان های مرکزی شهر هستیم.
همانطور که اعلام شده بود در وضعیت 
نارنجی محدودیت های اداری برقرار 
و فعالیــت گروه های شــغلی ۳ و 4 
همچنان ممنوع است. تردد شبانه از 
ساعت ۲1 تا 4 صبح که قبلا فقط برای 
شهرهای قرمز بود حالا برای شهرهای 
نارنجی هم اعمال می شود، اگرچه با 
گذری در خیابان های سطح شهر در 
ســاعات نزدیک به ۲1 و حتی بعد از 
آن همچنان خبری از خلوت شــدن 
خیابان ها و توقف رفت و آمد خودروها 

در سطح شهر نیست.

     وضعیت سفید شود هم خطر 
رفع نشده است

دکتر کمال حیدری- معاون بهداشتی 
دانشــگاه علوم پزشــکی اصفهان در 
گفت و گو با ایســنا، با اشاره به اینکه 
محدودیت های کرونایــی، در واقع 
محدودیت های هوشمند است، گفت: 
ویروس کرونا به سرعت گسترش پیدا 
می کند و اگر عالمانه برخورد نکنیم 
مجبور به گرفتن تصمیماتی می شویم 
که خیلی خوشــایند نیســت؛ مثل 
تعطیلی اصناف و واحدهای مختلف 

و اعمال محدودیت های بیشتر.
وی با بیان اینکه می خواهیم زندگی 
مردم جریان داشــته باشد و سلامت 
مردم و معیشت آنها نیز تامین شود، 
افزود: هم شــهروندان بایــد رعایت 
پروتکل های بهداشتی را برای حفظ 
ســلامت خود و عزیزانشــان جدی 
بگیرنــد. وضعیت ایــن فصل ایجاب 
می کند درها و پنجره ها بسته باشد که 
همین موضوع باعث می شود ویروس 
با سرعت و شدیدتر انتقال پیدا کند. 
در این شــرایط اگر خانــواده ها دور 
همدیگر جمع شوند تاثیر زیادی در 

سرعت همه گیری دارد.

رئیس مرکز بهداشت استان اصفهان 
با اشــاره به اینکه رفــت و آمدهای 
خانوادگــی جزئــی از فرهنگ غنی 
کشور ما است، اما در این شرایط باید 
دوری و دوســتی را انتخــاب کنیم، 
اظهار امیدواری کرد که از این بحران 
بگذریم و  دیدارها بعــد از رفتن این 

ویروس تازه شود.

    ممکن است در عرض یک هفته 
به وضعیت قرمز برگردیم

وی درخصــوص وضعیــت نارنجی 
اصفهــان و برخی شهرســتان های 
استان، گفت: اگر وضعیت سفید شود 
نیز خطر رفع نشــده، چون برای این 
بیماری هنوز نه درمانی پیدا شده و نه 
واکسنی؛ بنابراین تمام این وضعیت ها 
موقت است و ممکن است به سرعت 
در عرض یک هفته به وضعیت قرمز 
برگردیم و دوباره شــرایط سختی را 

تجربه کنیم.

    هرگونه ســهل انگاری باعث 
می شود دوباره در مسیر صعودی 

قرار گیریم
دکتر رضا فدایی- مسئول بیماری های 
واگیر مرکز بهداشــت اصفهان نیز با 
تاکیــد براینکه ویــروس کرونا هنوز 
فعالانه در جامعه در گردش اســت، 
اظهار کرد: همه باید اصول بهداشتی 
مانند ماســک زدن، شســت و شوی 
دســت ها، خــودداری از حضور در 
اماکن شلوغ و حفظ فاصله اجتماعی را 
رعایت کنیم. بیماری هنوز به صورت 
جدی و به شکل خطرناکی در جامعه 

وجود دارد.
وی بــا بیــان اینکه هرگونه ســهل 
انــگاری در رعایت موارد بهداشــتی 
منجر به این می شــود که دوباره در 
مسیر صعودی ابتلا و مرگ و میر قرار 
گیریم، خاطرنشان کرد: محدودیت ها 
برحسب تصمیمات دولتی کم و زیاد 
می شود، اما مردم باید به طور مستمر 

مراقب سلامت خود و خانواده هایشان 
باشند.

    تعداد بســتری و مرگ و میر 
بیماران هنوز قابل توجه است

مســئول بیماری هــای واگیر مرکز 
بهداشت اصفهان با بیان اینکه تعداد 
بیماران بســتری کووید در اصفهان 
نسبت به روزهای قرمز کاهش یافته، 
اما اصل موضوع تغییری نکرده است، 
تصریح کرد: هنوز مبتلایان جدیدی 
شناسایی می شوند و تعداد بستری و 
مرگ و میر بیماران قابل توجه است، 
البته نه به شدت آبان ماه ولی به هیچ 
عنوان مســاله حل نشــده و نیازمند 

تداوم توجه است.
وی به مردم توصیه کــرد که در این 
شــرایط به هیچ عنوان دور همدیگر 
جمع نشود و گفت: باید ارتباطات به 
تماس های تلفنی یا تصویری محدود 
شــود، چراکه درحال حاضــر تعداد 
زیادی از موارد ابتلا در خانواده و فامیل 
اتفاق می افتــد، همچنین یک نفر به 
نمایندگی از کل خانــواده مایحتاج 
خانواده را تهیه کنــد و گروهی برای 

خرید و تفریح به خیابان ها نروند.
فدایی بار دیگر بــا توصیه اکید برای 
تعطیلی محافل خانوادگی، پیشنهاد 
داد که رسانه ها از شــیوه های نوین 
برای اطلاع رسانی و هشدار به مردم 
استفاده کنند تا اطلاع رسانی ها برای 

مردم عادی و یکنواخت نشود.

    با وجود روند نزولی، وضعیت 
هنوز از پیک فروردین بدتر است

حجت الله غلامی- ســخنگوی ستاد 
استانی پیشــگیری و مقابله با کرونا 
با اشــاره به نتیجه دو هفتــه اعمال 
محدودیت های پنجگانه در استان و 
ادامه آن در هفته جــاری، گفت: هم 
اکنون ۳0 درصــد مراجعان به مراکز 
بهداشت و درمان تست مثبت دارند، 
درحالی که پیــش از این بیش از ۵0 

درصد مراجعان تست مثبت داشتند. 
تعداد بســتری بیماران نیز نسبت به 
قبل کاهش یافتــه، درحالی که قبلا 
تعداد بستری ها بیش از ترخیصی ها 
بود و خوشبختانه شاهد کاهش مرگ 

و میر هستیم.
وی یادآور شــد: با وجود روند نزولی 
بیماری، وضعیت بیماری در اصفهان 
هنوز از پیک فروردین ماه بالاتر است 
و همچنان شــرایط خوبــی نداریم، 
بنابراین مــردم بایــد پروتکل های 

بهداشتی را با جدیت دنبال کنند.

    با تغییــر رفتارهای اجتماعی 
شهروندان به شرایط بدتر از قبل 

می رسیم
آرش نجیمی- ســخنگوی دانشگاه 
علوم پزشــکی اصفهان نیــز پیش از 
این با تصریح براینکــه نتیجه تغییر 
رفتارهای اجتماعی بر وضعیت همه 
گیری کووید برای همه ثابت شــده 
است، به ایسنا گفته بود: محدودیت 
های کرونایــی تاثیر صد در صدی در 
بهبود وضعیت بیماری کووید داشته 
است، اما هنوز شرایط مناسبی نداریم 
و وضعیت بیماری در استان بحرانی 

است.
وی خاطرنشــان کرد: در این شرایط 
اگر قرار باشــد با برداشــته شــدن 
محدودیت ها دوباره مانند اردیبهشت 
ماه شرایط عادی شود، نه تنها به نقطه 
مناسب نمی رســیم، بلکه شرایط از 
وضعیت کنونی هــم بحرانی تر می 
شود، درحالی که هنوز تا نقطه آرامش 
سیستم بهداشتی و درمانی که و اعلام 

وضعیت مناسب فاصله زیادی داریم.
ســخنگوی دانشــگاه علوم پزشکی 
اصفهــان هشــدار داد: بــا تغییر در 
رفتارهای اجتماعی شــهروندان بعد 
از اعمال محدودیت ها شاید بیماری 
با سرعت چند برابری که کاهش پیدا 
کرد، دوباره افزایش یابد و به شرایط 

بدتر از قبل برسیم.

از ادامه محدودیت های کرونایی تا کاهش مراجعات بیمارستانی در اصفهان؛  

به رنگ نارنجی
پس از دو هفته اعمال محدودیت های پنجگانه در شهر اصفهان، 
سرانجام در روزهای پایانی هفته گذشته اصفهان از وضعیت 
قرمز خارج شد، درحالی که ورود اصفهان به وضعیت نارنجی 
با هشدارهای مسئولان بهداشتی و درمانی از شکننده بودن 
این وضعیت و جلوگیری از تکرار تجربه تلخ ماه های گذشته 

همراه بود.

       معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان: ویروس کرونا به سرعت گسترش پیدا می کند و اگر عالمانه برخورد نکنیم مجبور به گرفتن تصمیماتی می شویم که خیلی 
خوشایند نیست؛ مثل تعطیلی اصناف و واحدهای مختلف و اعمال محدودیت های بیشتر

ایسنا
گـــزارش
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طی مراسمی صورت گرفت؛

سرپرست مخابرات اصفهان،منتخب 
هیئت مدیره نظام صنفی رایانه ای 

استان

سرپرســت مخابرات منطقه اصفهان،در ششــمین انتخابات سازمان 
نظام صنفی رایانه ای استان،  به  عنوان عضو هیئت مدیره نظام صنفی 
رایانه ای انتخاب شد.در این انتخابات که از سال ۸4 تاکنون هر سه سال 
یک بار برگزار شده و  ششــمین دوره آن 1۳ آذرماه 1۳۹۹ به صورت 
الکترونیکی و از طریق فناوری بلاک چین با شرکت بیش از ۸0 درصد 
واجدین شرایط  برگزار شد، ناصر مشــایخی توانست با حمایت و رأی 
بالای رأی دهندگان،به جمع هیئت مدیره این انجمن راه یابد.گفتنی 
است سازمان نظام صنفی رایانه ای شامل سه بخش از اعضای حقوقی، 
مشاوره ای و فروشگاهی است که در این دوره 1۲ نفر در حوزه حقوقی، 
دو نفر در حوزه فروشــگاهی و دو نفر در بخش مشــاوره ای به عنوان 
هیئت مدیره جدید ســازمان معرفی شــدند.لازم به ذکر است در این 
انتخابات ۲4 نامزد در بخش شرکتی، پنج نامزد در بخش فروشگاهی، ۵ 
نفر در بخش بازرسی و ۷ نامزد در حوزه مشاوره برای حضور در انتخابات 
به منظور انتخاب به عنوان هیئت مدیره اعلام آمادگی کردند که در بین 
آن ها، افراد شاخص نام آشنا و باتجربه ای حضور داشتند.این موفقیت 
را به ایشــان، شــرکت مخابرات ایران وکارکنان در مخابرات منطقه 

اصفهان،تبریک عرض می نماییم.

ثبت افزایش سرمایه پالایش نفت اصفهان
افزایش سرمایه پالایش نفت اصفهان به عنوان یکی از 4 پالایشگاه 

حاضر در صندوق پالایش یکم به طور رسمی ثبت شد.

شرکت پالایش نفت اصفهان که در نماد شــپنا در بورس حضور دارد، به 
عنوان یکی از 4 پالایشگاه حاضر در صندوق سرمایه گذاری پالایشی یکم 
قرار دارد. اخیراً ۲ شرکت از این 4 شرکت یعنی پالایش نفت تهران و پالایش 
نفت اصفهان اقدام به افزایش سرمایه کرده بودند که هم اکنون مراحل ثبت 

افزایش سرمایه شرکت پالایش نفت اصفهان انجام شد.
بر اساس اطلاعیه ای که در کدال منتشــر شده، سرمایه شرکت پالایش 
نفت اصفهان از مبلغ ۵1 هزار میلیارد ریال به مبلغ ۷۶ هزار میلیارد ریال 
به میزان ۵0 درصد و از محل سود انباشته و اندوخته طرح و توسعه و نیز از 
طریق صدور سهام جدید افزایش یافت که از این مبلغ رقم 1۶,۳۷۷,۹۵0 
میلیون ریال از محل سود انباشــته و ۸,۶۲۲,0۵0 میلیون ریال از محل 

اندوخته در نظر گرفته شده است.
ثبت افزایش سرمایه شپنا

بر اساس این ماده اساسنامه به شرح زیر اصلاح شد:
سرمایه شرکت مبلغ ۷۶ هزار میلیارد ریال است که به ۷۶ میلیارد سهم 

عادی 1000 ریال با نام تقسیم و تماما پرداخت شده است.
 با ثبت این مستند تصمیمات افزایش سرمایه انتخاب شده توسط متقاضی 
در سوابق الکترونیک شخصیت حقوقی مرقوم ثبت و در پایگاه آگهی های 

سازمان ثبت قابل دسترس شده است.

گــــزارش

گــــزارش

دروازه دولت سابق و میدان امام حسین)ع(فعلی و ساختمان شهرداری اصفهان 
در سالیان دور زمانی که هنوز اثری از ترافیک جانفرسا و ساختمان های بلند نبوده 
است.

اصفهان
قدیم

در شهـــر

مدیرعامل سازمان پسماند شهرداری اصفهان:

انبار پسماندهای خشک زیرزمینی دراصفهان تعطیل می شود
مدیرعامل سازمان پسماند شــهرداری اصفهان گفت: 
ساماندهی جمع آوری پسماندهای خشک در دستور کار 
است و از این رو تعطیلی انبار پسماندهای خشک زیرزمینی 

در اصفهان در دستور کار است.

 رحیم محمدی در نشست خبری که به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شد با بیان اینکه روزانه 
یک هزار تن پسماند در شهر اصفهان تولید می شود، اظهار داشت: از این میزان ۶۵ درصد 
پسماند آلی و ۳۵ درصد پسماندهای غیرآلی است که بخشی دفن و بخشی بازیافت می شود.

وی با بیان اینکه روزانه ۵0 تن پســماند خشــک در اصفهان تولید می شــود، اضافه کرد: 
این پســماندها هفته ای یک بار توســط خودروهــای مخصوص جمع آوری می شــود 
 ضمن اینکه ۷0 ایستگاه ثابت در شــهر اصفهان در زمینه دریافت این پسماندها فعالیت

 دارند.

    تولید روزانه 4۵00 تن نخاله ساختمانی در اصفهان
مدیرعامل سازمان پسماند شهرداری اصفهان همچنین با اشاره به تولید روزانه چهار هزار و 
۵00 تن نخاله ساختمانی در استان اصفهان ابراز داشت: این نخاله ها نیز به واسطه کامیون های 

شهرداری جمع آوری و به محل دفن منتقل می شود. وی با بیان اینکه جلب رضایت شهروندان 
و کاهش آلاینده های زیست محیطی را در دستور کار داریم، افزود: در این زمینه طی ۶ ماه 
گذشته نقشه راه جدیدی را در دستور کار قرار دادیم. محمدی با بیان اینکه در حال حاضر 
دفن زباله های عادی به روش هوازی است، اضافه کرد: در برخی از نقاط نیز روش بی هوازی 
استفاده می شود، یکی از مهم ترین ویژگی های این روش تولید انرژی الکتریسیته است هنوز 
در این زمینه در استان اصفهان فعالیتی صورت نگرفته و ما در اقدامی مبتکرانه بخش پایلوت 
را بومی سازی کرده ایم و در صورت نتایج مناسب فاز صنعتی این طرح را اجرایی خواهیم کرد.

    ۷4 درصد از انبار پسماندهای خشک اصفهان تعطیل شد
وی با بیان اینکه ۷4 درصد از انبارهای جمع آوری زباله های زیرزمینی در اصفهان تعطیل شد، 
اضافه کرد: باید توجه داشت که این انبارها وضعیت محیط زیستی و بهداشتی زیادی دارند و 

در معرفی این مراکز شهروندان باید همکاری داشته باشند.
محمدی در پاسخ به خبرنگار مهر مبنی بر آلاینده بودن مدیریت پسماند شهرداری اصفهان در 
زمینه آلودگی هوا و خاک اظهار داشت: در این زمینه باید توجه داشت که ما آلایندگی زیادی 
نداریم ضمن اینکه کاهش این آلاینده ها در دستور کار سازمان است و با سازمان محیط زیست 

نیز همکاری های خوبی را در این زمینه داشته ایم.

مهر
خـــبــــر
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این در حالی است که هر 
فــرد کرونا مثبــت حکم 
یک بمب ویروسی مرگبار 
را دارد، شــاید فرد مبتلا 
حتی هیچ علامتی نداشته 
باشد، اکسیژن خونش بالا 
باشد، اما همین فردی که هیچ علامتی 
ندارد یا تــک علامــت دارد می تواند 
ویروس کرونا را در کســری از ثانیه در 
مترو، اتوبوس، اســنپ یا محل کار به 
فرد دیگــری منتقل کنــد و دیگری را 
گرفتــار تخت بیمارســتان کند؛ بخت 
برگشته ای که سیستم ایمنی ضعیفی 
دارد و بــا وجود ماســک زدن به دلیل 
تماس طولانی با فرد کرونایی آلوده شده 
اســت و کرونا او را به زمین می زند و در 
نهایت روی تخت بیمارستان به دستگاه 
تنفس مصنوعی وصل می شود و نفس 
کشیدن برایش عذاب است؛ هر روز روی 
تخت مراقبت های ویژه مرگ را جلوی 
چشمانش می بیند و خانواده اش چشم 

انتظار و دل نگران بازگشت او هستند.

همه این ها یا بســیاری از داغ هایی که 
می بینیم ناشی از رعایت نکردن برخی 
افراد است که کرونا را جدی نمی گیرند، 
بنابر اعلام مســئولان حتی در ۱۴ روز 
محدودیت شــدید کرونایی که اصناف 
و مشاغل تعطیل بودند؛ باز هم بیماران 
کرونا مثبت حاضر بــه تبعیت از قانون 

نبودند و قصد سفر داشتند.
تنها سه درصد مردم گرفتار کرونا 

هستند
رحمانی فضلی وزیر کشــور گفت: باید 
اعلام کنم که تنها سه درصد از مردم ما 
درگیر بیماری کرونا هستند و ۹۷ درصد 
ســالم و پاک هســتند؛ یعنی به نوعی 
تنها سه درصد از جمعیت ایران درگیر 

بیماری کرونا شده اند.
رحمانی فضلی بیان کــرد: ما تمام همّ 
و غم خود را بــر این گذاشــته ایم تا از 
این ســه درصد مراقبت کنیم و آن ۹۷ 
درصد دیگر بتوانند به راحتی به زندگی 

خودشان ادامه دهند.
وی تصریــح کرد: ما به دلیل این ســه 
درصد از مردم تردد ها را محدود کرده، 
مغازه ها را بسته و دیگر محدودیت ها را 
اعمال کرده ایم؛ پس از این افراد تقاضا و 
خواهش داریم که از خود مراقبت کنند 
و تا زمانی که بهبودی کامل را به دست 

نیاوردند، در جامعه حضور پیدا نکنند.
هر کرونا مثبت هفــت تا ۱0 نفر را 
آلوده می کنــد؛ ۷3 درصد نقض 

قرنطینه در تهران
علیرضا زالــی فرمانده ســتاد کرونای 
تهران در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران 
جوان گفت: مطالعات ما در تهران نشان 
می دهد هر فردی کــه به بیماری آلوده 

باشــد می تواند هفت نفــر را که اغلب 
افراد نزدیک به فرد در منزل یا محل کار 
هستند آلوده کند. یعنی هفت تا ۱۰ نفر 
از اطرافیان فردی که کرونا مثبت است 

باید ردیابی شوند.
وی افــزود: در شــروع هفته گذشــته 
ردیابی تلفن همــراه بیمــاران کرونا 
مثبت نشان داد که  ۷۳ درصد بیماران 
کرونایــی در تهــران نقــض قرنطینه 
می کننــد و این بــه منزلــه یک بمب 
ســاعتی در تهران قلمداد می شود که 

باید مورد توجه قرار گیرد.
کرونا مثبت هایی که کوله بار سفر 

می بندند
به گفته سخنگوی ســتاد ملی مقابله با 
کرونا در ۶ روز محدودیت های شــدید 
کرونایی در هفته قبل ۴۶۰۰ نفر قصد 
ســفر با حمل و نقل عمومــی از جمله 

هواپیما، اتوبوس و قطار را داشتند.
ایــرج حریرچــی معــاون کل وزارت 
بهداشت گفت: یک کرونا مثبت با اطلاع 
از بیماری خود به ۹ اســتان سفر کرده 
بود و در تمام مسیر رفت و برگشت خود 

در ۹ استان تردد داشته است.
حریرچی با بیان اینکه برای مهار کرونا 
نباید فقط از دیگران توقع داشت، گفت: 
از نظر ما کســی که کرونا مثبت است و 
در شهر تردد می کند، مجرم و جنایتکار 

است.
شناسایی کرونایی ها با کد ملی و 

ممنوعیت از سفر
خوشــبختانه به تازگی آزمایشگاه های 
تشــخیص کرونا بــه ســامانه وزارت 
بهداشت متصل شــده اند تا اطلاعات 
بیماران کرونا مثبت را در سامانه ثبت 

کنند از طرفــی ســامانه ای را وزارت 
ارتباطات راه اندازی کرده اســت تا پل 
ارتباطی وزارت بهداشــت و وزارت راه 
باشــد؛ در واقع اطلاعات بیماران کرونا 
مثبت در سامانه وزارت بهداشت جمع 
آوری می شود و این اطلاعات در اختیار 
شــرکت های هواپیمایی، آژانس های 
مسافرتی، تاکســی های اینترنتی، راه 
آهن جمهوری اســلامی و شرکت های 
اتوبوسرانی بین شهری قرار می گیرد و 
فرد کرونا مثبت در هنگام خرید بلیت 
یا ســوار شــدن با کد ملی به سرعت 
شناســایی می شــود و می توان از سفر 
بمب متحــرک کرونایی بــا این روش 

جلوگیری کرد.
برای نخســتین بار این ایــده در مترو 
برای یک روز بررسی شد و ۱۶۴ کرونا 
مثبت در مترو تهران شناســایی شدند 
که قصد اســتفاده از این وسیله حمل و 
نقل عمومی را داشــتند، این در حالی 
است که به گفته اســتاندار تهران یکی 
از عوامل اصلی شــیوع کرونا در شهری 
مانند تهــران حمل و نقــل عمومی از 

جمله متروست.

حالا سامانه وزارت بهداشت مانع از سفر 
مبتلایان به کرونا می شود هر چند که 
این سامانه اشــکالاتی دارد، به عنوان 
مثال گفته شده است که سامانه ۱۴ روز 
مانع از سفر فرد کرونایی می شود، اما من 
برخی بیماران در سامانه مجاز به سفر 
هســتند، این موضوع با تعداد بالایی از 
بیماران هم بررسی شده است و مشخص 
شد که اسامی بسیاری از کرونا مثبت ها 

در سامانه مجوز سفر ثبت نشده است.
اجباری شدن ارائه کارت ملی در 

ادارات کلید خورد
علیرضا رئیسی ســخنگوی ستاد ملی 
مقابله با کرونا گفــت: جریمه بیماران 
کرونایی که قرنطینه را می شــکنند در 
ســتاد ملی مقابله با کرونا مشخص شد 
و هر کس که قرنطینه را بشــکند ۲۰۰ 

هزار تومان جریمه باید پرداخت کند.
سخنگوی ســتاد ملی مقابله با کرونا از 
فعال شدن سامانه رصد بیماران کرونایی 
و ارسال پیامک هشدار به بیماران نقض 
کننده قرنطینه خبر داد و گفت: سامانه 
رصد هوشــمند بیماران کرونایی فعال 
شــده اســت و نقض قرنطینه بیماران 

کرونایی ثبت می شــود و  در اولین روز 
هفته ما ۲۵ هــزار پیامک هشــدار به 
مبتلایان فرستادیم که قرنطینه را نقض 

کرده بودند.
رئیسی درباره ارائه خدمت به افراد با کد 
ملی در ادارات و اشــاره کرد و گفت: در 
مرحله نخست ۱۱۲ شرکت هواپیمایی، 
قطار و تاکسی و اسنپ به سامانه وزارت 
بهداشت متصل شــده اند و در مرحله 
بعدی استفاده اجباری از کد ملی و ارائه 
کارت ملی در ادارات مدنظر قرار دارد و 
ادارات دولتی در هفته جاری به سامانه 
وزارت بهداشــت متصل خواهند شد و 
از این هفته افراد در ادارات دولتی باید 
کارت ملی ارائه کننــد و به تدریج این 
موضوع به طور کامــل اجرایی خواهد 

شد.
ســخنگوی ســتاد ملی مقابله با کرونا 
درباره اجباری شدن ارائه کارت ملی در 
هنگام استفاده از حمل و نقل عمومی به 
ویژه مترو گفت: اجرای اجباری شــدن 
ارائه کارت ملی در هنگام ورود به مترو 
به راحتــی نخواهد بود چــرا که مترو 

شرایط متفاوتی دارد.

بمبهایمتحرککروناکهدرشهرمیگردند؛

اجباری شدن ارائه کارت ملی در ادارات به زودی
بمب های متحرکی که در شهر می چرخند و هر لحظه ممکن است چاشنی 

انفجاری آنها عمل کند و سرانجام مرگباری رقم بخورد البته این بمب های 

متحرک برخلاف همه بمب ها بی سر و صدا قربانی می گیرند؛ این بمبب های 

متحرک مبتلایان به کرونا هستند که با وجود ابتلا به کرونا به جای آنکه در 

خانه بمانند به هزار و یک دلیل قرنطینه را می شکنند و راهی کوی و برزن 

در شهر می شوند، از وسایل حمل و نقل عمومی استفاده می کنند و در 

محل کار حاضر می شوند.

از نظر ما کسی که 
کرونا مثبت است 

و در شهر تردد 
می کند، مجرم و 
جنایتکار است.

باشگاه خبرنگاران جوان
گزارش

ISFAHAN
N E W S

استخدام کارمند فروش در شرکت 
تپسی در اصفهان

موبایل ۰۹۱۹۹۵۹۹۵۲۱

استخدام بازاریاب و ویزیتور در زونر با 
حقوق توافقی و مزایا در اصفهان

موبایل ۰۹۱۳۴۴۹۹۳۴۵

 استخدام کمک انبار دار آقا
 در اصفهان

kermani_welding@yahoo.com

استخدام ۷ عنوان شغلی در هلدینگ 
اعتماد بین الملل تابنده در اصفهان
Employment.trustco@gmail.com

استخدام مهندس صنایع در شرکت 
آرمان نگار اسپادان در اصفهان

info@arnacorp.org

کرونا همچنان در کمین، خطر نکنیم
 معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی ایران گفت: هرچند با اعمال محدودیت های کرونایی 
شاهد کاهش روند بیماری هستیم اما این وضعیت بسیار ناپایدار و شکننده است و مردم باید 
توصیه های بهداشــتی را همچنان دقیق رعایت کنند تا از خطرات آن در امان باشند.بابک 
عشرتی  افزود: مردم باید آگاه باشند که با عادی انگاری این بیماری، شاهد اوج گیری کرونا 
خواهیم بود و دوباره مواردی مانند مراجعان ســرپایی، بستری و مرگ ناشی از آن افزایش 
خواهد یافت.این اپیدمیولوژیست با اشاره به کاهش حدود ۳۰ درصدی مراجعات سرپایی 
در مناطق تحت پوشش دانشگاه علوم پزشــکی ایران گفت: با اعمال محدودیت ها، تعداد 
مراجعات سرپایی هفتگی در هفته قبل از تعطیلات اخیر حدود ۷ هزار و ۵۰۰ نفر بود که این 
تعداد در هفته قبل به حدود ۵ هزار نفر رسیده که حدود ۳۰ درصد کاهش را نشان می دهد.

عشرتی در پاسخ به این سوال که آیا تعطیلات ۲ هفته ای در کاهش روند بیماری کرونا تأثیر 
داشته اســت؟ گفت: تعطیلی های ۲ هفته ای اخیر بر کاهش روند بیماری تأثیر داشته و در 

مراجعات سرپایی و بستری شاهد کاهش روند هستیم.
وی اظهار امیدواری کرد که با رعایت دقیق پروتکل های بهداشتی از سوی مردم همچنان 
شاهد روند کاهشی بیماری کرونا باشیم. مردم با کاهش تعداد مراجعات سرپایی، بستری ها 
و مرگ ناشی از کرونا، نباید تصور کنند که کرونا پایان یافته و می توانند زندگی عادی خود 

را داشته باشند.
شناسایی بیماران و افراد در تماس با آنان مهمترین اولویت

وی، ردیابی و شناســایی بیماران و افراد در تماس با آنــان را از مهمترین اولویت های این 
مجموعه اعلام کرد و گفت: همکاران حوزه بهداشت دانشگاه با همراهی مجموعه هایی مانند 
بسیج با جدیت این کار را دنبال می کنند.عشرتی از مبتلایان به کرونا تقاضا کرد با همکاران 
حوزه بهداشت دانشگاه همراهی مناسب داشته باشند و اطلاعات افراد در تماس با آنها را در 
اختیار این مجموعه قرار دهند تا شناســایی افرادی که با آنها تماس داشته و دارای علامت 
هستند، در اسرع وقت انجام شود.وی افزود: با این اقدام علاوه بر شناسایی به موقع مبتلایان 
اعم از داری علامت یا بدون علامت، از انتشــار بیماری در جامعه جلوگیری می شود. امید 

اســت بیماران، افراد در تماس با آنان را به همکاران 
حوزه بهداشت معرفی کنند.

رعایت دقیق پروتکل های بهداشــتی همچنان 
ضروری اســتوی ادامه داد: با بازگشایی برخی 
از اصناف و حضور بیشــتر کارکنــان در ادارات 
و دســتگاه از شــنبه این هفته )۱۵ آذر ماه( در 

بسیاری از شــهرها از جمله تهران، نباید این باور 
در مردم ایجاد شــود که بیماری کرونا تمام شده و 

پروتکل های بهداشتی کمتر رعایت شود.عشرتی افزود: 
در کنار کارهایی که مسئولان و دســت اندرکاران حوزه 

بهداشت باید انجام دهند که از مهمترین آن ردیابی بیماران و 
افراد در تماس با آنها است، مردم باید توصیه های بهداشتی مانند استفاده از ماسک، شستن 

دست ها و فاصله گذاری اجتماعی و حضور نیافتن در تجمعات را به دقت رعایت کنند.

استخدام کارپرداز فنی، کارشناس 
طرح و توسعه و کارشناس آزمایشگاه

Job.edari2018@gmail.com

استخدام کارشناس سیستم ها و 
روشها و حسابدار در سامان صنعت 

پویا
موبایل ۰۹۱۳۳۳۲۴۶۶۰

استخدام کارمند روابط عمومی در 
اصفهان

hrfkacow@yahoo.com

متخصص بیماری های عفونی دانشگاه علوم 
پزشــکی کردســتان گفت: افراد پس از یک بار ابتلا به کرونا در مقابل ابتلای مجدد، مصونیت 
ندارند و امکان ابتلای شدیدتر به ویروس وجود دارد. بهزاد محسن پور با اشاره به اینکه ویروس 
کرونا بیماری چند سیستمی است و همواره علائم جدیدی از خود نشان می دهد اظهار کرد: این 
بیماری فقط با علائم تنفسی بروز نمی کند بلکه با نشانه های دیگری امکان مبتلا شدن فرد به این 
ویروس وجود دارد.وی نشانه های شایع و معمول بیماری کرونا را، تب، سرفه، گلودرد، خستگی 
و کسالت عنوان کرد و افزود: گاهی این بیماری با علائم گوارشی مانند اسهال و استفراغ، اختلال 
در هوشیاری، خستگی مزمن، سکته های قلبی و مغزی و یا علائم عروقی خود را نشان می دهد.

متخصص بیماری های عفونی دانشگاه علوم پزشکی کردســتان تأکید کرد: در حال حاضر 
بروز هر گونه علائم بیماری در بدن را نباید با آنفلوآنزا و ســرماخوردگی مرتبط بدانید بلکه 
هر علامت تنفسی و یا ســردرد، گلودرد، آبریزش بینی و بدن درد را باید کرونا تلقی کرده و 
سریعاً جهت تشخیص و درمان به پزشک مراجعه کنند.محســن پور با بیان اینکه تشخیص 
ویروس کرونا در فرد بســتگی به زمان ورود ویروس در بدن وی دارد عنوان کرد: آزمایش پی 
سی آر، فقط ۵۰ درصد افراد مبتلا به کرونا را تشــخیص می دهد لذا تست منفی دال بر بیمار 
نبودن فرد نیست.وی با بیان اینکه بیماری آنفلوآنزا مانند کرونا ویروس نیست، افزود: بیماری 
کرونا بسیار سخت، زجرآور و گسترده بوده و در هر فردی متفاوت است بنابراین نمی توان مانند 
سرماخوردگی و آنفلوآنزا با آن برخورد کرد.به گفته محسن پور احتمال ابتلای مجدد به ویروس 
کرونا در بهبودیافتگان وجود دارد، چرا که در ماه های اخیر بیمارانی به بیمارســتان ها مراجعه 
کرده اند که طبق بررسی ها مشخص شــده که ابتلای مجدد به کووید ۱۹ داشته اند.متخصص 
بیماری های عفونی دانشگاه علوم پزشکی کردســتان با تاکید بر اینکه امکان ابتلای شدیدتر 
دوباره به این ویروس در بهبودیافتگان پیش بینی می شود، ذکر کرد: کماکان بیماران رهاشده 
از بند این عفونت، اقدامات پیشــگیرانه را جدی بگیرند. محســن پور در ادامه افزود: باوری که 
همیشــه درباره بیماری های ویروســی مطرح بوده، بیان کننده ایمنی معمولاً مادام العمر پس 
از ابتلا به آن است اما جهش های ایجادشــده در کروناویروس جدید طی ماه های اخیر بیشتر 
حاکی از سرایت پذیری سریع و شدیدترشدن بیماری در فرد است.وی به لزوم رعایت اقدامات 
پیشگیرانه فرد مبتلا به کرونا بعد از ترخیص از بیمارستان گریزی زد و گفت: سیر بیماری کرونا 

بسیار طولانی و طبق یافته های علمی مستلزم ادامه درمان و مصرف دارو طبق تجویز پزشک تا 
زمان بهبودی کامل است.

متخصص بیماری های عفونی دانشگاه علوم پزشکی کردستان گفت: ترخیص بیمار مبتلا به کرونا 
از بیمارستان به معنای ختم بیماری نیست و بیمار باید طبق شرایط قرنطینگی تحت مراقبت 
قرار گیرد. محسن پور بیان کرد: اگر تست پی سی آر فردی بدون علائم کرونا، مثبت باشد باید 
تا ۱۰ روز طبق رعایت پروتکل های بهداشتی و مصرف داروهای تجویزی قرنطینه باشد.وی به 
استمرار علائم کوتاه مدت بیماری کرونا در بیماران بهبودیافته اشاره کرد و گفت: عمده عوارض 

ایجاد شده ناشی از این ویروس تغییراتی است که در ریه ایجاد می شود.
 متخصص بیماری های عفونی دانشگاه علوم پزشــکی کردستان به توصیه هایی مبنی بر تغذیه 
مناسب، مصرف ویتامین »دی« و دیگر ویتامین ها در صورت نیاز بدن طبق تجویز پزشک معالج 
در دوران نقاهت، اشاره کرد و گفت: ویروس کرونا سوخت و ساز بدن را فعال می کند و بیماران 
دچار کاهش وزن می شوند لذا تنوع غذایی و مصرف مایعات برای بهبودی سریع تر ضرورت دارد. 
محسن پور مراجعه سریع افراد دارای علائم بیماری کرونا را در روند بهبودی بیماری مهم و حیاتی 
عنوان کرد و افزود: گاهی افراد با علائم شدید بیماری و درگیری ارگان های مختلف بدن یا همان 
درگیری چند سیستمی با تاخیر طولانی به بیمارستان مراجعه می کنند که اکسیژن خون آنان 

به شدت کاهش یافته و درمان بیماری با مشکلات جدی و بیشتری انجام می شود.
وی در پایان خطاب به شهروندان یادآور شد: قرنطینه درمان نیست بلکه برای جلوگیری از انتشار 

ویروس فرد را به ماندن در خانه توصیه می کنند.

متخصصبیماریهایعفونیدانشگاهعلومپزشکیکردستان:

احتمال ابتلای شدیدتر بهبودیافتگان به کرونا وجود دارد

استخدام حسابدار مسلط به اصول و 
مفاهیم حسابداری در اصفهان

واتساپ ۰۹۱۳۱۰۰۱۶۴۱

استخدام برنامه نویس موبایل با 
حقوق ثابت و بیمه در اصفهان

تلفن ۰۳۱۳۲۲۳۳۱۷۰

استخدام رئیس دفتر مدیر عامل آقا با 
حقوق و مزایا در اصفهان

estekhdamgroup.job@gmail.com

استخدام کارشناس فروش در شرکت 
معتبر سایه گستر آسیا )بیمه آسیا(

تلفن ۰۳۱۳۲۳۴۲۶۵۲

استخدام مدیر فروش و فروشنده صنایع 
دستی با مزایا در اصفهان

واتساپ ۰۹۱۳۴۲۱۳۲۰۰

استخدام کارشناس مالی، کارشناس 
اداری و منابع انسانی در اصفهان

hr@farabipharma.ir

استخدام کارشناس فروش تجهیزات 
تاسیساتی خانم در آریا نوین پارسه

موبایل ۰۹۹۰۱۰۳۰۳۹8

استخدام اپراتور تلفنخانه خانم در 
شرکت داروسازی گل دارو

hr@goldaruco.com

معجزه ویتامین D در 
ایمن سازی بدن مقابل 

کرونا
مدیر گروه بهبود تغذیه جامعه معاونت 
بهداشت دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
گفت: بــرای مقابله با بیمــاری کرونا 
تقویت سیستم ایمنی بدن از اهمیت 
بالایی برخوردار است و در این زمینه 
کمبــود ویتامیــن "دی" می توانــد 
مشکل ساز باشد.دکتر زهرا  اباصلتی 
افزود: ویتامین "دی" نقشی اساسی در 
تقویت واکنش های ایمنی بدن دارد و 
از آنجا که در حال حاضر معمولا مواد 
غذایی مورد استفاده جامعه از ویتامین 
"دی" کافی برخوردار نیست افراد برای 
تامین این ویتامین ، وابســته به اشعه 

ماوراء بنفش خورشید هستند.

وی با اشــاره به این کــه مکمل های 
غذایی نیز می توانند ســطح ویتامین 
"دی" بدن را افزایش دهند ادامه داد: 
محققان تاکید می کنند که ویتامین 
"دی" و مکمل هــای آن می توانند از 
عفونت های حاد تنفســی جلوگیری 
کننــد.وی گفت: ویتامیــن "دی" در 
خیلی از غذاها به مقــدار لازم وجود 
ندارد و خیلی از مردم به دلیل آن که 
همــه روزه در محل کارشــان داخل 
فضای بسته هســتند شرایط دریافت 

ویتامین "دی" از نور آفتاب را ندارند.
اباصلتی افزود: اگر احساس می کنید 
کمبود دریافت ویتامین "دی" دارید از 
پزشک خود بخواهید آزمایش بررسی 
سطح ســرمی ویتامین "دی" را برای 
شما درخواســت کند.وی با اشاره به 
چهار روش غیر دارویی برای دریافت 

ویتامین "دی"  ادامه داد: باز گذاشتن 
پنجره منزل یا محل کار یا ماشــین 
برای کمک به دریافت نور خورشید، 
جایگزینی مقداری از گوشت مصرفی 
خود با مصرف ماهــی، خوردن تخم 
مرغ کامل و در معرض نور خورشــید 
قرار گرفتن با پیــاده روی در ظهر به 
مدت ۱۵ دقیقه نقــش مهمی در این 

زمینه دارد.

ساخت ماسکی با مقاومت 
بسیار بالا در برابر کرونا

سرپرست پارک علم و فناوری دماوند گفت: 
با تکیه بر دانش داخلی توانســتیم ماسکی 
را طراحی کنیم کــه در برابر ویروس کرونا 

مقاومت بالایی دارد.
نصرت الله مختاری، سرپرست پارک علم و 
فناوری دماوند اظهار کرد: محققان ایرانی با 
تکیه بر دانش داخلی به دستاورد های بزرگی 
رســیده اند. یکی از این دستاورد ها، تولید 
ماسکی است که توانایی از بین بردن میکروب 
با استفاده از الکل و پودر مس در فضا را دارد. 
این ماسک از بالای ســر تا زیر حفره گلو را 

ایزوله می کند.
او افزود: شــیوع کرونا تا به امروز پیامد های 
مختلفی را در بر داشته است. کشور ما نیز 
لطمات زیادی از محدودیت های ناشــی از 

گسترش ویروس کرونا دیده است.
سرپرست پارک علم و فناوری دماوند ادامه 
داد: با اســتفاده از این ماســک از این پس 
ویروس تحــت کنترل ما خواهــد بود. این 
محصول ترکیبی از الکل و  پودر مس است 
به همین دلیل عنوان محافظی مؤثر در برابر 

ذرات معلق عفونی عمل می کند.
مختاری با بیان اینکه از این ماســک تعداد 
اندکی تولید شده است، تصریح کرد: برای 
ارتقا تولید و پخش این ماسک مراحل زیادی 
طی شده اما هنوز وارد چرخه تولید و پخش 
نشده است؛ با وجود این تصمیم به تولید این 

ماسک در حجم انبوه داریم.
به گفته او نقش اصلی این ماسک، پاکسازی 
ریه و جلوگیری از ورود هــر نوع میکروب 

بخصوص ویروس کرونا به ریه است.
مختاری افزود: ماسک فراری دهنده کرونا 
در پارک علم و فناوری دماوند در حال تولید 

بوده و حدود ۵۰ دانشجوی دکتری در این 
پارک  مشغول ساخت این محصول هستند.

سرپرست پارک علم و فناوری دماوند بیان 
کرد: برای معدوم کــردن هرچه زودتر این 
ویروس منحوس، دسترسی عموم را برای 
تهیه این ماسک آســان کردیم، به همین 
منظور مقرر شــده تا این ماسک با قیمتی 
پایین تر از قیمت ماسک های فعلی در بازار 

به فروش برسد.
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Land Under Wheat 
Cultivation Near 
4.5m Hectares
Close to 4.5 million hectares 
have so far gone under wheat 
cultivation this year, more than 
1.27 million hectares of which 
are irrigated and 3.21 million 
hectares are rain-fed, showing 
a 7.4% and 3.7% increase 
respectively compared with 
the similar period of last year, 
according to the manager of the 
Agriculture Ministry’s “Wheat 
Project”.“We estimate a total of 6 
million hectares to go under the 
cultivation of this staple grain this 

year,” Esmaeil Esfandiarpour was 
also quoted as saying by ILNA.
The official noted that 
precipitation has been favorable 
this year and predicted ample 
yields.
The government has bought 8.22 
million tons of wheat from local 
farmers in 31 Iranian provinces 
in the current fiscal year (started 
March 20), which indicates a 
7% increase compared with the 
similar period of last year. 
This amount of purchased wheat 
has cost the Government Trading 
Corporation 207.8 trillion rials 
($818 million), Mizan Online 
reported.

Afghanistan 
promises to secure 
Khaf-Herat railway: 
MP
Stating that Khaf-Herat 
railway will be a viable 
route for economic 
ties between the two 
countries, Head of Iran-
Afghanistan Parliamentary 
Friendship Group said 
that Afghan officials 
have promised to secure 
the railway.Referring 
to the completion of the 
Khaf-Herat railway and 
also the operation of the 
Chabahar-Zahedan railway 
in the coming months, 
which is in line with 
increasing transportation 
links between Iran and 
Afghanistan, Ali Jeddi 
said, "We have had a good 
volume of exports to 
Afghanistan in recent years 
and we can strengthen it 
by using recent capacities, 
especially through 
Khaf-Herat railway.""In 
the framework of this 
parliamentary friendship 
group, we seek to expand 
the export of goods from 
our country to Afghanistan 
and also the transit of goods 
from Iran to Afghanistan 
and other countries," he 
added.
"On the outskirts of Khaf-
Herat railway station and 
other border terminals 
of Iran and Afghanistan, 
we are looking to develop 
border markets and export 
terminals between the 
two countries," Jeddi said.
He highlighted, "Afghan 
officials have promised 
to secure the Khaf-Herat 
railway and it should 
become a viable route for 
economic ties between Iran 
and Afghanistan."
The Khaf-Herat railway is 
scheduled to be put into 
operation on Thursday 
in the presence of the 
presidents of Iran and 
Afghanistan through 
videoconference. The 
220-km Khaf-Herat 
railroad project includes 
four phases that are under 
construction. About 77 
km of the project, which 
includes two phases, 
is on Iran's soil and the 
rest in Afghanistan. 
One of the phases that is 
in Afghanistan is to be 
inaugurated in the next few 
days.The railroad project 
ensures Afghanistan's 
access to free waters and 
European markets.
Implementation of the 
Khaf-Herat railroad project 
will show the importance of 
Iran's position once again as 
it makes a boom in regional 
trade - exports and imports. 
The railway project will 
also contribute to the 
development of tourism.
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The Iranian 
g o v e r n m e n t 
has allocated 
$40 million for 
purchase of 
vaccines needed 

to tackle the coronavirus 
pandemic amid efforts to 
secure the supply of the 
jabs both from abroad 
and through domestic 
companies.
A spokeswoman of 
Iran’s Plan and Budget 
Organization (PBO) said 
on Monday that a draft 
budget bill presented to 
the Iranian parliament 
for the next calendar 
year beginning March 
21 earmarks 10 trillion 
rials for the purchase of 
vaccines to immunize 
people against COVID-19, 
the disease caused by the 
coronavirus.
Mojgan Khanlu said the 
fund would account for 
more than a fourth of 
government’s budget for 

supply of vaccines and 
medication in the next 
calendar year.
Iranian authorities had 
indicated last month that 
the country would rely on 
the supply of COVID-19 
vaccines from abroad 
while efforts would 
continue to support 
domestic initiatives 
to develop a safe and 
effective jab.
However, government 
authorities said earlier on 
Monday that US sanctions 
had made it almost 
impossible for Iran to 
secure abundant doses of 

the vaccines.
Central Bank of Iran 
governor Abdolnasser 
Hemmati said in a post 
on his Instagram page 
that United States Office 
of Foreign Assets Control 
had refused to grant 
waivers from sanctions 
to banks seeking to 
process Iranian funds for 
purchase of COVID-19 
vaccines.
Iran has relied on home-
grown efforts to tackle 
one of the hardest 
outbreaks of the virus in 
the Middle East region.
The draft budget 

presented to the 
Iranian parliament for 
the next calendar year 
would allow the health 
ministry to further boost 
the country’s defenses 
against the coroanvirus 
by recruiting tens of 
thousands of nurses and 
doctors and supplying 
abundant protective and 
medical equipment to 
hospitals and care homes.
PBO’s Khanlu said that 
the budget of the Iranian 
health ministry would 
more than double next 
year to reach 770 trillion 
rials (over $3 billion).

 Iraqi Kurdistan seeks 
opening of new border with 
Iran
The officials from the Iraqi Kurdistan Region and the 
country’s border crossing authorities have reviewed 
the opening of a new border crossing with Iran in line 
with the plans to boost bilateral trades.
A delegation from Halabja Governorate in the 
Kurdistan region discussed on Monday with the 
Iraqi Border Crossings Authority in Baghdad, the 
inauguration of a border crossing with Iran, according 
to Iraqi media.
According to a statement issued by the Federal Border 
Crossings Authority, this came during a meeting 
between the head of the Authority, Omar Adnan 
Al-Waeli, and an official delegation from Halabja 
Governorate.
During the meeting, the sides discussed the 
delegation's request to open a border crossing for 
trade exchange with Iran, to create a real opportunity 
for the governorate's people to improve their living 
conditions and limit unemployment.
 Al-Waeli stressed, "Opening a border crossing that 
operates within the system of federal border crossings 
under the controls of federal customs procedures 
will be a step to close the non-governmental border 
crossings.”
He pointed out that the commission will have serious 
steps regarding the proposal after presenting the 
issue to the higher auditors and evaluating the 
request.
There are three official border crossings between the 
Iraqi Kurdistan Region and Iran: Bashmaq, Parvizkhan 
and Tamarchin (also known as Haj Omran).

Iran exports to Afghanistan 
six times more than to EU
A Member of Parliament (Majles) Commission on 
Economy says Iran in its international economic 
relations should not be negligent of potentials of 
neighboring states, claiming that Iran’s exports to 
EU states last year were less than $500m while at 
the same time exports to Afghanistan by itself were 
around $3b.
Mohammad Safee Delui said in an exclusive interview 
with ILNA news agency that Iran should not be 
negligent of trade with neighboring states especially 
countries like Afghanistan, adding that Iran’s exports 
to Afghanistan last year was six times more than its 
exports to Europe states. He said Iran’s exports to 
EU countries stood at less than $500m last year and 
its imports were around $490m while the country’s 
exports to Afghanistan were around $3b.
He added that Iran’s relation with neighboring 
states has been ignored by the officials of the foreign 
ministry while these economic and political relations 
in the current sanction era can reduce most of the 
exercised pressures on the people.
The member of Iran's parliament pointed to the 
inauguration of Khaf-Harat railway which connects 
Iran and Afghanistan by rail, saying that developing 
rail connection with countries like Afghanistan, Iraq, 
Syria and Central Asia can get Iran closer to its target 
markets in those countries and it is necessary to have 
planned.Safei Dalui, who is Gonabad and Bajestan 
constituency representative to Parliaments, further 
said that expansion of railway and rail fleet is one of the 
major plans of Parliaments deputies, noting that rail 
transportation is cheaper than other transportations 
especially in transporting goods.
He termed the inauguration of Khaf-Herat railway 
as one of the national achievements, noting that in 
implementing this project or similar projects, Iran 
should use Chinese investing companies that have 
performed successfully in the construction of roads 
and railways in recent years.

Iran’s draft budget for the next calendar year 
allocates 40$ million for the purchase of COVID19- 
vaccines.

Iran allocates 40$mln for purchase 
of COVID19- vaccines
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Monthly 
E-Payments 
Decline
The nationwide payment 
settlement network, Shaparak, 
processed approximately 2.76 
billion payments worth 4,379.55 
trillion rials ($16.8 billion) in the 
calendar month to Nov. 20.
Transactions were down 9.5% 
in value and 1.51% in volume 
compared to the month earlier 
when the company processed 
2.8 billion transactions valued 
at  4,839.2 trillion rials ($18.61 
billion)
Year-on-year basis transactions 
rose 23.87% and 73.61% in 
volume and value, respectively. 
Upsurge in value was due largely 
to increase in inflation during the 

course of the year.
The average goods and services 
Consumer Price Index in the 
12-month period ending Nov. 20 
increased 29% compared to the 
corresponding period last year, 
according to data released by the 
Statistical Center of Iran.
Consumer inflation for the month 
under review (Oct. 22-Nov. 20) 
was up 46.4% compared to the 
similar month last year. 
When adjusted for inflation 
the real value of transactions 
registered 13.94% decline on a 
monthly basis and 18.56% rise 
YOY. 
Annual increase in the number of 
transactions could be linked also 
to the higher number of payment 
instruments, namely point-of-sale 
machines and internet payment 

gateways.  
Payment Services 
Shaparak offers services via 
internet, cellphone and point of 
sale (POS) devices. With more 
than 11.93 million payment 
instruments operating in the 
reviewed month, the total number 
of instruments showed 1.83% 
growth compared to the month 
before.
The rise was mainly attributed 
to internet payment gateways 
that grew 5.24% to reach 1.41 
million. The number of point of sale 
(POS) devices in shops and mobile 
platforms rose 1.49% and 0.79% 
during the month, respectively.  
In terms of market share, POS 
devices were at the top with 
76.25%. Mobile instruments came 
next with 11.92% followed by 

internet payment gateways at 
11.83%.
POS devices accounted for 
90.32% of the total number of 
transactions processing 2.49 
billion transactions worth 3,896.5 
trillion rials ($14.98 billion) in the 
month.
Online gateways were next 
with 5.66% of the total number 
of transactions and mobile 
instruments represented 4.02%.
In terms of services offered, figures 
show 86.92% of transactions 
were related to “buying goods and 
services”.
Buying cellphone recharges and 
paying bills accounted for 8.39% of 
all processed transactions during 
the month. More than 4.69% of the 
transactions were conducted for 
checking account balances.
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President Bashar 
al-Assad said on 
Monday that the 
essence of thought 
is religion as it 
enters all aspects 
of life, in mentality, 
behavior, and 

passion, in the past, present, 
and also in the future, so it is 
enough to ruin this thought in 
order to ruin societies, SANA 
reported.
 “This has been taking place 
since nearly a century or more, 
and overall, after a hundred 
of years, enemies of those 
societies have achieved large 
successes in this domain… 
and the religion which has 
been descended to be as a 
tool for the development of 
societies, instead, it has been 
used to be as a tool to ruin 
those societies… here I want 
to assimilate the situation and 
the world in which we live as a 
large ocean… huge waves that 
strike in all directions… strike 
security through terrorism… 
strike economy through the 
siege,” President al-Assad 
added during an expanded 
meeting held by the Ministry of 
Endowments for scholars at al-
Othman mosque in Damascus.
He added that what defines 
the capability of societies to 
face the destructive storms 
are the factors of stability and 
fortifying them from mental 
infiltrations.
The President underlined 
that the measurement of the 
society’s adherence to religion 
will be through measuring 
the morals of society and the 
behavior of its citizens.
The president went on to 
say that let us start with our 
responsibility, normally, when 
those offenses happen, to 

offend our beliefs and symbols, 
the first natural response to any 
assault or offense is a decisive 
condemnation and decisive 
stance.
“Why any changes have never 
made… why those offenses 
continue… because we 
only express outrage… we 
express outrage, but we don’t 
confront, and there is a big 
difference between anger and 
confrontation,” President al-
Assad said.
He affirmed that “We are in a 
state of war… this war might 
be economic, or it could be 
military, and it would be in 
thought which goes towards 
beliefs, but if we want to 
confront, we have to be like a 
solider in his post, the soldier 
must take the right position, 
direction and method in order 
to win the war.
“Anger would achieve 
nothing, we have to 
confront, how and where 
to start the confrontation… 
the confrontation starts by 
knowing the real enemy and 
its whereabouts… the fact is 
that the first enemy doesn’t 
come from outside which 
means that whatever they have 
offended or plotted, they can’t,” 
President al-Assad said.
He added that the danger 
always comes from inside, the 
danger comes from extremism, 
backwardness, and the 

inability to have a correct and 
right mentality.
“As for terrorism, I didn’t talk 
about it and didn’t say that 
terrorism constitutes danger 
because terrorism is a mere 
result, not a reason,” President 
al-Assad said.
The President affirmed that 
terrorism is not an Islamic 
product, the Western society 
has stirred terrorism in the 
region, and the most important 
point is that part of terrorism, 
which strikes there in Europe, 
has no relation to the terrorism 
existed in our region, they 
have brought in the Wahabbi 
mentality in turn for the petro-
dollar, in turn for money and 
they are paying the price now.
“So, confrontation starts from 
knowing the danger and it also 
starts from knowing the points 
of weakness… defining the 
identity of the real enemy… 
this is the problem,” President 
al-Assad said.
The President added that 
modern liberalism now 
resembles the talk about 
democratic marketing 
regarding America.
“They use democracy in order 
to dominate peoples and they 
use human rights in order to 
wage wars… they have used the 
modern liberalism which has 
begun to develop since nearly 
five decades in a gradual and 
malicious manner like cancer,” 

President al-Assad said.
The President added that 
the Liberalism method is to 
reject the beliefs as it demands 
from Man not to belong to any 
religion or belief, its method is 
to turn the individual reference 
from collectiveness- as the 
natural cause for all humanity- 
into individuality.
“So, a large part of the attack on 
the religious institution comes 
from outside… and we have to 
see the war on Syria and the 
war on the religious institution 
in a deeper context… this war 
is not separated, it is not the 
newborn of the last 10 years 
and this what we all have to 
understand,” President al-
Assad said.
As for self-evident concepts, 
the President added that 
there are a lot of self-evident 
points which represent values, 
traditions, and thoughts on 
which any society is built, 
so it is very important to 
strengthen those concepts as 
our societies lose them, the 
beliefs are self-evident points 
and so the national symbols 
and belonging, traditions and 
also the family.
“If they wanted to realize the 
political collapse, they have 
to realize the social collapse… 
and here comes the role of 
religion… religion without 
a right society has no real 
meaning,” the President said.

Israel Main Obstacle to 
Regional Security: Iranian 
Speaker
Speaker of the Iranian Parliament Mohammad 
Baqer Qalibaf denounced the Zionist regime as the 
source of insecurity and instability in the region.
In a meeting with Syrian Foreign Minister Faisal 
Mekdad in Tehran on Monday, Qalibaf slammed 
the terrorist Israeli regime's efforts to normalize 
ties with Muslim states, saying the region will not 
experience sustainable security with the presence 
of the Zionist regime.
Lauding the growing brotherly ties between Iran 
and Syria, Qalibaf said the bilateral relations should 
be upgraded through dialogue and consultations 
between officials of the two countries.
The enemies of Iran and Syria are opposed to the 
independence, dignity and progress of Islamic 
countries, Qalibaf added, warning that the Zionist 
regime seeks to normalize relations with Islamic 
countries with the supports from the US.
The Islamic community must counter the process 
of normalization of ties with Israel, the Parliament 
speaker added.
The Syrian foreign minister, for his part, offered 
condolences over the assassination of Iranian 
scientist Mohsen Fakhrizadeh, saying it shows 
the true face of the Zionist regime and the US as 
supporters of terrorism.
On the election of Joe Biden as the new US president, 
Mekdad said the nature of the US government does 
not change in various administrations, noting that 
the US presence in different parts of the world has 
always resulted in insecurity and instability.
Diplomat Urges Portugal’s 
Active Role in Iran-EU 
Cooperation
An Iranian deputy foreign minister expressed 
hope that Portugal would play an active role in the 
promotion of Iran-Europe relations.
Deputy Foreign Minister Abbas Araqchi had a 
meeting with Portuguese Ambassador to Iran 
Carlos Antonio Rico Da Costa Nos on Monday.
Lauding the cordial ties between Tehran and 
Lisbon, Araqchi hoped that Portugal would 
contribute to the enhancement of Iran-EU ties given 
its status as the rotating president of the European 
Union.
The top Portuguese diplomat, for his part, 
expressed his country’s readiness to boost and 
expand mutual relations with Iran as well as Iran-
EU ties.
In comments in September, Iranian President 
Hassan Rouhani called for the promotion of 
economic ties with European countries, stressing 
that bilateral trade should not be affected by the 
illegal and unilateral US sanctions.

'Syria in state of economic, military, 
beliefs war'

Syrian President says his country is in a state 
of war and this war might be economic, or it 
could be military, and it would be in thought 
which goes towards beliefs.
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World Safer without Israel: Iran’s 
Shamkhani
Secretary of Iran’s Supreme National Security Council Ali 
Shamkhani called for global and concerted action against the 
inhumane activities of the Zionist regime, without which, he 
said, the world will become safer.
In a meeting with Syria’s Foreign Minister Faisal Mekdad 
in Tehran on Tuesday, Shamkhani said the Zionist regime’s 
raison d'être and existence are based upon terror and 
violation of human rights.
He called on the international community and organizations 
to take a decisive action against the “bloodsucking and anti-
human” Zionist regime to create a safe and calm world.

“The world will undoubtedly become safer without the 
Zionist regime,” Shamkhani added.
The rulers that are humiliatingly pushing for normalization 
of ties with the fake Zionist regime and are helping the US 
to implement its plots in the region will suffer the same fate 
as Muammar al-Gaddafi and Omar al-Bashir, the Iranian 
official warned.
Shamkhani also said that the US presence in Syria is aimed 
at plundering the Arab country’s oil resources, protecting 
the security of Israel, and reinforcing Daesh terrorist cells 
across the region.
“The US’ evil presence in the region must end,” he stated.
Shamkhani also lauded the perfect level of strategic ties 
between Tehran and Damascus, praised Syria for its major 

and leading role in regional 
resistance against the Israeli 
occupation and expansionist 
policies, and stressed the 
need for the continuation 
and promotion of relations 
between Iran and Syria.
Syria’s new foreign minister has 
travelled to Iran in his first foreign 
trip after taking office.
Mekdad has held meetings with Iranian 
Foreign Minister Mohammad Javad Zarif, Speaker of the 
Iranian Parliament Mohammad Baqer Qalibaf, and senior 
adviser Ali Akbar Velayati.

“Anger would 
achieve nothing, 
we have to 
confront, how 
and where 
to start the 
confrontation… 
the 
confrontation 
starts by 
knowing the real 
enemy and its 
whereabouts… 
the fact is that 
the first enemy 
doesn’t come 
from outside 
which means 
that whatever 
they have 
offended or 
plotted, they 
can’t,”
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 Iran never accepts 
regional states 
presence in talks 
with US
In the Middle East region, Iran 
is among the few countries 
which has not welcomed 
role of foreign powers or 
any presence in the area of 
regional cooperation or the 
question of security and 
does not accept presence of 
regional states in talks with 
the US.
The remarks have been made 
by Morteza Rahimi- former 
Iranian ambassador to Oman 
and Yemen- in a writing for 
Iranian official newspaper 
“IRAN” on Tuesday.
Below is the important part of 
Rahimi’s writing:
It is expected the Congress 
after Biden’s victory in the 
Nov 3 election to pursue full 
revision in the US relations 
with Arab countries in the 
Persian Gulf region.   
This policy has made the 
US Arab allies endeavor to 
prevent revision of the US 
policy whether through 
expanding cooperation 
between Israel and Arab 
countries or participating in 
terrorist acts against Iran.
Victory of Joe Biden over 
Donald Trump in the US 
presidential election made 
Arab countries, which have 
heavily invested in Trump’s 
campaign and had drawn up 
plans based on Trump victory, 
more concerned.
Their concern gets more 
when Biden declared clearly 
his regional policies.
This is while, the outgoing 
US President Donald Trump 
who should leave power in 
next few weeks was used to 
support Saudi Arabia in its 
aggression on  Yemen and 
terror of dissidents.
But, it seems that Biden will 
revise the US relations with 
Saudi Arabia and may pick 
tougher stance on Saudi 
crown prince Mohammad 
bin Salman.Biden has 
promised to return to the Joint 
Comprehensive Plan of Action 
(JCPOA) from which Trump 
withdrew unilaterally in May 
2018, the move which made 
US Arab allies happy at that 
time; meanwhile, it is natural 
that they are concerned by 
the current developments, the 
concerns which have forced 
them to make certain requests 
in order to reduce pressures 
on themselves.The concern 
has made the Arab countries 
under the leadership of Saudi 
MBS suggest joining to attend 
talks that may be held soon.
But surely, Iran will not accept 
such a suggestion.Even if the 
talks with US start with no 
preconditions, presence of 
a country from the region 
will create problem for the 
process of Iranian talks with 
the US.
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Zionists' fear of US' return to 
JCPOA
US president-elect Joe Biden decision to change policy with Iran has 
brought about fear for the Israeli occupying regime.
Donald Trump is passing his last days and Joe Biden will take office 
within one month and a half so Zionist regime's officials and their 
lobbies are worried about Democratic president's policy he declared 
in election campaign to come back to Iran nuclear deal known as the 
Joint Comprehensive Plan of Action (JCPOA).
Official and unofficial remarks made by senior Israeli officials indicate 
their readiness to challenge new US administration with regard to Iran.
Due to some political, cultural and strategic reasons, US supports the 
defunct relic of the World War II, the Israeli occupying regime.
On the other hand, power of the Israeli lobby in the US is one of the 
important factors to bring Israel together with the US.
US-Israel came so close during Trump's term that it seemed that the 
Israeli Prime Minister Benjamin Netanyahu dictates US policies to 
Trump, and what now makes Israeli officials worried is Democratic 
Joe Biden's independence in decision-making.Announcing that the 
US will rejoin Iran nuclear deal, Biden showed that it is not the Zionist 
regime to determine the US relations with Iran.

Joe Biden and his Secretary of State Antony Blinken said that if Iran 
continues its compliance with JCPOA commitments, US will rejoin Iran 
nuclear deal, some of the sanctions will be lifted and the JCPOA would 
be the subject of future negotiations.
This is while; Netanyahu and other Israeli officials insist that pressure 
levers against Iran which were created by Trump administration 
should remain.President-elect Joe Biden has criticized President 
Donald Trump’s policies and has promised to take up a different 
approach from that of Trump.As an experienced politician and based 
on his campaign promises, Biden is expected to bring about a change 
in Trump's renegade on International Law and the United Nations 
Charter.The US sanctions on Iran commenced with the Islamic 
Revolution in 1979 and maximized in the past three years. Some of the 
sanctions are presidential executive orders that can easily been put 
aside by the next president. Some others have been made into a law 
by the Congress and can be removed by the same legal body. Former 
President Jimmy Carter and every single president succeeding him 
have toughened the sanctions.Before the US unilateral and unlawful 
withdrawal from the JCPOA endorsed by the United Nations Security 
Council Resolution 2231, Trump placed restrictions on travel to the 
United States for citizens of Iran and five other Muslim countries 
and also blacklisted the Islamic Revolution Guards Corps (IRGC) as a 

terrorist 
group. He claimed to restore all 

the sanctions with the use of the dispute resolution mechanism 
in the JCPOA. He has also pressed US allies to make them follow 
Washington’s policies.Iranian Foreign Minister Mohammad Javad 
Zarif said if the new US president-elect Joe Biden seeks to return to the 
JCPOA, he will have to fulfill US commitments under the deal and lift 
the sanctions."By pulling Washington out of the JCPOA, Trump solely 
failed to benefit from the deal. This was the mistake Trump and his 
associates made. If Biden seeks to return to the JCPOA, he will have to 
fulfill US commitments under the deal and lift the sanctions," he added.



Ruhollah Zam's death sentence upheld: judiciary spox.
 Judiciary spokesman Gholamhossein Esmaili announced on Tuesday the 
confirmation of Ruhollah Zam's death sentence in the Supreme Court."The 
Supreme Court has considered this case and the ruling issued by the 
Islamic Revolutionary Court has been approved by the Supreme Court," 
said Gholamhossein Esmaili in his press conference on Tuesday.In June, 
Judiciary spokesman announced that the death sentence for Ruhollah Zam has 
been initially upheld, explaining that 13 of his accusations have been identified as 
'Corrupt on Earth', which is a title of capital crimes in the Islamic Republic of Iran.Ruhollah Zam, 
the administrator of the Amad News counterrevolutionary website and Telegram channel, was 
arrested after a complex intelligence operation and through cooperation with other intelligence 
services in mid-October, 2019.

Azeri Foreign Minister 
Jeyhun Bayramov is to 
visit Iran on Wednesday 
(December 9) to review 
international and regional 
developments with senior 
Iranian officials, the Embassy 
of the Islamic Republic of Iran 
in Baku said on Monday.
Further deepening of 
relations between the 
two neighboring states 
and examining the most 
significant regional and 
international developments, 
particularly the post-war 
conditions of Nagorno-
Karabakh, will be one of the 
most important goals of the 
trip, the Embassy noted.
Bayramov's trip is his first 
foreign trip since the recent 
conflict between Baku and 
Yerevan, and the first to visit 
Iran since taking the post 
of Foreign Ministry of the 
Republic of Azerbaijan since 
July of this year.
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'V-Day' Is Here: UK Set 
to Begin COVID-19 
Vaccinations
UK health authorities plan to start the 
NHS's largest ever vaccination program 
on Tuesday, as Britain is set to become 
the first country in the world to use the 
Pfizer/BioNTech jab.
The national vaccination program, 
dubbed "V-Day" by Health Secretary 
Matt Hancock, has been touted as a 
"huge step forward" by Prime Minister 
Boris Johnson, who emphasized that 
he was "immensely proud" of the 
scientists who have worked on the 
vaccine and heaped praise on NHS staff 
for working "tirelessly" to make the 
rollout of inoculation happen."Today 
marks a huge step forward in the 
UK's fight against coronavirus, as 
we begin delivering the vaccine to 
the first patients across the whole 
country. I am immensely proud of the 
scientists who developed the vaccine, 

members of the public who took part 
in trials, and the NHS, who have worked 
tirelessly to prepare for rollout. But 
mass vaccination will take time, and 
we must remain clear-eyed about the 
challenges that remain.As the program 
ramps up in the weeks and months 
ahead, it is as important as ever to keep 
to the COVID winter plan - following 
the rules in your area and remember 
the basics of hands, face and space," 
the Prime Minister stated.As many 
as 50 hospital hubs are expected to 
start vaccinating high-priority groups 
such as health workers, care home 
workers and people aged over 80 with 
the Pfizer-BioNTech vaccine.Earlier, 
British ministers have said that they 
were confident that as many as 800,000 
doses of the US-German vaccine would 
arrive in the UK by this week, Sputnik 
reported.The Pfizer/BioNTech vaccine 
is said to be 95 percent effective against 
the coronavirus, and is now seeking 
emergency use approval from the US 

Food and Drug Administration (FDA), 
as well as approval from the European 
Medicines Agency (EMA).Last week, 
the UK’s Medicines and Healthcare 
products Regulatory Agency (MHRA) 
approved the Pfizer/BioNTech vaccine 
for emergency use. At the time, Boris 
Johnson described the vaccine use 
authorization as "fantastic" news, 
saying that it was the protection of 
vaccines that will help "reclaim our lives 
and get the economy moving again".
Many countries in Europe, including the 
United Kingdom, France, and Germany, 
were forced into toughening social 
distancing measures earlier in the fall 
as the continent faced a second wave 
of COVID-19.The British government 
has agreed to ease measures over 
the upcoming Christmas holidays by 
allowing up to three households to mix 
from 23-28 December. The UK now has 
over 1.7 million confirmed coronavirus 
cases and the country's COVID-19 
death toll stands at over 61,000.

With just over three weeks before Britain 
completes its journey out of the bloc, a senior 
UK government source said there was “every 
chance we are not going to get there” and EU 
officials said, if anything, negotiations had 
gone backwards.
Since Britain left the European Union in 
January, the two sides have been stuck over 
three issues, raising the prospect of what 
many businesses say is their nightmare 
scenario - no agreement to govern around $1 
trillion in annual trade.
Prime Minister Boris Johnson will travel 
to Brussels to meet European Commission 
President Ursula von der Leyen, the timing of 
which has yet to be confirmed, in what some 
say will be a last roll of the dice to secure a 
trade deal.
But he is not expected to time his trip to 
coincide with an EU summit on Thursday and 
Friday.
Irish Foreign Minister Simon Coveney said 
negotiators face a Wednesday deadline, ahead 
of the summit, to prevent a “no-deal” scenario 
when the UK leaves the EU’s orbit on Dec. 
31, which would hit both sides’ economies 
and compound the pain of the COVID-19 
pandemic.
Leaders of the 27 EU member states have 
agreed to step up contingency planning for the 
effects of a “no deal” on their economies when 
they meet for the summit.
“The conditions for an agreement are not 
there due to remaining differences on critical 
issues,” von der Leyen and Johnson said in a 
joint statement after their call, which followed 
an equally fruitless conversation on Saturday.
“We asked our chief negotiators to prepare 
an overview of the remaining differences to 
be discussed in person in the coming days,” 

they said. The EU Commission spokesman 
said Johnson would travel to Brussels for the 
meeting.
A senior UK government source described 
talks as being “in the same position now 
as they were on Friday. We have made no 
tangible progress”.
“It’s clear this must now continue politically. 
Whilst we do not consider this process to be 
closed, things are looking very tricky and 
there’s every chance we are not going to get 
there,” the source said.
POUND TUMBLES
The British pound tumbled, showing how 
investors are losing confidence that a deal will 
be reached.
Britain, which joined the EU in 1973, formally 
left the bloc on Jan. 31 but has been in a 
transition period since then under which 
rules on trade, travel and business remain 
unchanged.
For weeks, the two sides have been haggling 
over fishing rights in British waters, ensuring 
fair competition for companies and ways to 
solve future disputes. Both have called on each 
other to compromise to get a deal over the line.
Failure to secure an agreement would clog 
borders, upset financial markets and disrupt 
delicate supply chains across Europe and 
beyond as the world tries to cope with the vast 
economic cost of the COVID-19 pandemic.
With just days left to reach an agreement 
and get it approved, most EU and UK sources 
agreed it was now time for the political 
leaders to step in and make the decision on 
whether to shift their positions enough to 
allow for a breakthrough.
In an olive branch to the EU, Britain said it 
could remove clauses in legislation that would 
breach its Brexit deal, signed just months ago 
with the EU, and would review provisions 
in another bill if talks on the Withdrawal 
Agreement progress.
Britain admits the clauses breach 
international law but says they are 
an essential safety net that would 
ensure the integrity of the United  
Kingdom.

The Saudi-led coalition’s spokesman, Turki al-
Maliki, confirmed the drone attack but claimed 
that the coalition forces have managed to 
intercept the unmanned aerial vehicle.
The UAE’s Al-Khaleej newspaper quoted 
Maliki as saying that the drone attack had been 
launched against southern regions of Saudi 
Arabia, Press TV reported.
With the intensification of the coalition attacks 
against civilian areas of Yemen, the popular 
committees and the Yemeni army have resumed 
their retaliatory and defensive attacks deep 
inside the Saudi territories in recent days.
In late November, the Yemeni army launched a 

missile attack against the Saudi-led coalition’s 
Camp Tadawain in Yemen’s Ma’rib, killing at 
least eight Saudi forces.
Following the attack, Spokesman for the 
Yemeni Armed Forces Brigadier General Yahya 
Saree warned that such operations against 
the coalition positions will continue as long as 
the Saudi aggression and the siege of Yemen 
continues.He also noted that Yemeni forces 
are observing and controlling the enemy’s 
movements, and will target them wherever they 
are.Supported militarily by the US, the UK, and 
several other Western countries, Saudi Arabia 
and a number of its regional allies launched the 
devastating war on Yemen in March 2015 to 
crush a popular uprising that had overthrown a 
regime friendly to Riyadh.
The US-based Armed Conflict Location and 
Event Data Project (ACLED) estimates that 
the war has claimed more than 100,000 lives 
in Yemen.

UK, EU leaders to meet face-to-face to try to seal 
Brexit trade deal

Yemen Army Launches Drone Attack against 
Saudi Positions in South

 The Yemeni army launched a fresh drone attack against the 
positions of the Saudi-led coalition, whose war on the Arab 
country has claimed the lives of thousands of civilians since 2015.

British and EU leaders will meet face-to-face to try to seal a post-
Brexit trade deal after failing again to narrow their differences 
on Monday, increasing the chance of a disorderly parting of ways 
at the end of the month.

The UAE’s 
Al-Khaleej 
newspaper 
quoted Maliki as 
saying that the 
drone attack had 
been launched 
against southern 
regions of Saudi 
Arabia, Press TV 
reported.

Britain, which 
joined the EU in 
1973, formally 
left the bloc 
on Jan. 31 but 
has been in 
a transition 
period since 
then under 
which rules on 
trade, travel and 
business remain 
unchanged.



واکنش اتاق بازرگانی به ابلاغیه ارزی جهانگیری
اتاق بازرگانی ایران با تشریح برخی شرایط ارزی به وجود آمده برای تاجران بخش خصوصی، از ابلاغیه ارزی 
معاون اول رئیس جمهوری استقبال کرد. به گزارش ایسنا، پس از آنکه بحث درباره کالاهای باقی مانده در 
گمرک افزایش یافت و موضوع واردات با ارز متقاضی به بحثی جدی میان بانک مرکزی و بخش خصوصی 
بدل شد، با ابلاغیه معاون اول رئیس جمهوری، بخشی از این مشکلات برطرف و امکان ترخیص بخشی از 

کالاهای باقی مانده در گمرک فراهم شد. کمیته ارزی اتاق بازرگانی ایران با تقدیر از این ابلاغیه، توضیحاتی 
درباره روند واردات کالا و شرایط ارزی بخش خصوصی در ماه های اخیر ارائه کرده است. در بخشی از این بیانیه 

آمده: نظر به تأکیدات ریاست محترم جمهوری مبنی بر ضرورت توجه ویژه به صادرات غیرنفتی و تأمین نیازهای 
ارزی کشور از محل درآمدهای ناشی از صادرات کالا، به استحضار می رساند ابلاغیه شماره ۹۰۸۲۹ در تاریخ ۱۲ آبان ۱۳۹۹ 

معاون محترم اقتصادی رئیس جمهور که پس از ماه ها تلاش و پیگیری های مکرر فعالان اقتصادی و اتاق بازرگانی، صنایع، معادن 
و کشاورزی ایران و اتاق های سراسر کشور برای حل مشکلات حادث شده ناشی از صدور بخشنامه رفع تعهد ارزی در تیرماه سال جاری 
صادر شد، بارقه امیدی را در میان فعالان اقتصادی ایجاد کرده است تا در راستای اجرای آن بتوان، شرایط تجارت خارجی کشور را روان تر 

از گذشته تجربه کرد.

همتی: برخی منتظر دلار ۵٠ هزار تومانی بودند
رییس کل بانک مرکزی گفت:تورم در ماه های اخیر تشدید شده و ان به علت شوک ارزی است.

عبدالناصر همتی در برنامه گفتگوی ویژه خبری با اعلام این نطلب افزود: ما بر مبنای دلار نیمایی ۱۷ هزار تومان 
پیش بینی کردیم که تورم متوسط یکساله منتهی به خرداد ۱۴۰۰ را به ۲۲ تا ۲۴ درصد برسانیم و تا آن زمان ۶ 
ماه فرصت داریم. رییس کل بانک مرکزی با اشاره به آمارهای تجارت کشور گفت: در حال حاضر صادرات کشور 
به ۲۶ و نیم میلیارد دلار و واردات به ۲۵ میلیارد دلار رسیده که تراز تجاری یک و نیم میلیارد دلار مثبت است.

رییس کل بانک مرکزی گفت: یک عده کالاهای خود را نگه داشتند به این امید که ارز ۴۰ تا ۵۰ هزار تومان شود 
سپس ترخیص کنند. آقای همتی افزود: اطلاعات ناقص می دهند و می گویند بانک مرکزی ارز نمی دهد.

وی افزود : اعلام کرده ایم کسانی که کالا ، اعتباری وارد کرده اند بیایند تعهد بدهند که کالا را سریع ترخیص کنند تا تضمین 
چندماهه بدهیم ارزشان را تامین کنیم. رییس کل بانک مرکزی گفت: واردات کالا بدون انتقال ارز اصلا یعنی چه؟ من نمی خواهم زیاد توضیح بدهم 

اما یک میلیارد دلار مجوز ترخیص دادیم اما این اتفاق رخ نداد.
وی افزود: اجازه نخواهیم داد ارز بابت کالاهایی که در اولویت نیازهای مردم نیستند تحت عنوان واردات بدون انتقال ارز وارد کشور شود.

همتی گفت: بعد سررسید دستور رییس جمهور، اجازه انتقال ارز بر خلاف ضوابط بانک مرکزی را نمی دهیم .

فارس
گـــزارش
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مراجعه به هر بانک 
با تقاضای تسهیلات 

ساخت مسکن 
همراه می شد و پس 
از گفتگویی نسبتا 
طولانی با متصدی 
مربوطه یا مسئول 

رده بالاتری متوجه 
اراده پرداخت 

یا عدم پرداخت 
این تسهیلات در 

بانک مورد مراجعه 
می شدیم

اقتصاد ایران
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مراقب 
موبایل بانک های  جعلی 

باشید
یکی از این برنامه های جعلی، موبایل 
بانک ها هستند که می توانند منجر به 
برداشت غیرمجاز از حساب کاربران 

شوند.
 اپلیکیشــن هایی با اهــداف خاص 
می تواند توسط هکرها طراحی شود 
و در شبکه های اجتماعی با نام های 
تحریک آمیز و اغواکننده به اشتراک 
گذاشته شــود که حاوی یک بدافزار 
باشند و با باز کردن آنها امکان افشای 
اطلاعات شما وجود دارد. همچنین 
نرم افزارهایی وجود دارند که قابلیت 
دسترســی به نرم افزار و سخت افزار 
گوشی مثل صندوق پیامک، دفترچه 
تلفن، دوربین و امکان ذخیره صدا را 

به هکر می دهند.
همچنین بررسی گزارش های رسیده 
به پلیس فتــا در زمینه برداشــت 
غیرمجاز از حساب، نشــان دهنده 
آن است که افراد بدون لحاظ کردن 
نکات ایمنی، اقدام به نصب و استفاده 
از برنامه موبایل بانــک جعلی کرده 
بودند. اشــتباهی که مالباختگان در 
این مورد انجــام داده بودند این بود 
که برای نصب برنامــه موبایل بانک 
به نتایج جســتجوی گوگل اعتماد 
کرده و برنامه را از سایت های معرفی 
 شده توسط گوگل اســتفاده کرده

 بودند.

ایسنا
خـــبـــر
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چــرا بانک هــای دولتی و 
خصوصی برای ســاخت 

مسکن وام نمی دهند؟
ساخت مسکن مشابه هر 
فعالیت دیگــر در عرصه 
اقتصــادی نیازمند عوامل 
تولید نظیر، زمین، نیروی 
کار و سرمایه است. در کشوری مانند ایران 
که عرصه زیادی برای فعالیت وجود دارد، 
با استفاده از سیاست ها و رویکرد صحیحی 
نظیر آمایش سرزمینی هیچگاه با مسئله 
کمبود زمین مواجه نخواهیم شــد. بهتر 
است بدانید که از کل مساحت کشور تنها 
۰.۵ درصد به سکونت گاه های شهری و 
روســتایی اختصاص دارد و ۹۹.۵ درصد 

از زمین های کشور خالی از سکنه است.
از سوی دیگر با توجه به پنجره جمعیتی باز 
شده در دهه ۶۰ هم اکنون کشور به لحاظ 
جمعیتی و نیروی کار فعــال در بهترین 
دوران خود قرار دارد، بنابراین نیروی کار 
نیز محدودیتی در تولید مســکن تلقی 
نخواهد شد. سومین عامل تولید هر بنگاه 
اقتصادی، سرمایه است. در چنین شرایطی 

که زمین و نیروی کار در کشور هیچکدام 
محدودیتی به منظور ساخت مسکن به 
وجود نمی آورند، این سوال در ذهن تداعی 
می شود که چرا روند ساخت مسکن هیچ 
تناسبی با تقاضای موجود نداشته و همین 
امر زمینه شکل گیری قیمت های نجومی 

در بازار مسکن را پدید آورده است.
اگر کارشناســان بــا این ســوال مواجه 
می شــدند، احتمالا اولیــن گزینه مورد 
بررســی آن ها بحث تامین سرمایه برای 
ساخت مســکن اســت. این کاراگاهان 
مشــهور، با علم به اینکه زمین و نیروی 
انسانی به وفور در کشــور یافت می شود، 
این سوال را مطرح می کنند که آیا سرمایه 
برای ساخت مسکن نیز به شکل گسترده 

در کشور پیدا می شود یا خیر؟

    آیا بانک ها تســهیلات ساخت 
مسکن می دهند؟

برای پاسخ به این سوال نیازی به ذره بین و 
پالتوی کاراگاهی نیست و یک چرخ ساده 
در یکی از خیابان های شهر می تواند ما را به 
پاسخ برساند. در همین راستا تلاش کردیم 
تا ۱۰ بانک بزرگ کشور را مورد بررسی  قرار 
دهیم و با مراجعه به عنوان یک شهروند، 
از آن ها در خواست تســهیلات ساخت 

مسکن کنیم.
در همین راســتا، ۵ بانک دولتی، ۴ بانک 
خصوصی و ۱ بانک تخصصی حوزه مسکن 

مورد بررسی قرار گرفتند

گفتنی است، مراجعه به هر بانک با تقاضای 
تسهیلات ساخت مسکن همراه می شد و 
پس از گفتگویی نسبتا طولانی با متصدی 
مربوطه یا مسئول رده بالاتری متوجه اراده 
پرداخت یا عدم پرداخت این تسهیلات در 

بانک مورد مراجعه می شدیم.
بــر مبنــای اطلاعات بدســت آمــد از 
بررســی های میدانی، از میان ۱۰ بانک 
مورد بررسی تنها در ۳ بانک شاهد وجود 
اراده برای اخذ تسهیلات ساخت مسکن 
شــدیم. بانک های مربوطه که شامل ۲ 
بانک دولتی و ۱ بانک تخصصی بودند، با 
درخواست مدارکی نظیر، پروانه ساخت 
واحد مسکونی، سند زمین و سایر مدارک 
نظیر ملزومات ضمانت و اطلاعات شخصی، 
اخذ تســهیلات را منوط به مهیا کردن 
مدارک گفته شده امکان پذیر تلقی کردند.

گفتنی است بانک تخصصی فعال در حوزه 
مسکن در شرایطی که شــما اشتغال به 
فعالیت انبوه سازی را با مدارکی نظیر پروانه 
اشتغال به کار انبوه سازی، پروانه اشتغال 
به کار کاردانی فنی ســاختمان و پروانه 
اشتغال به کار تجربی به اثبات می رساندید 
نیز شرایط را برای اخذ تسهیلات ساخت 

مهیا می ساخت.

    هیئت مدیره بانک ها انگیزه ای 
برای پرداخت تســهیلات ساخت 

مسکن ندارند
بررسی شرایط اخذ تســهیلات ساخت 

مســکن به نرخ مصوب در ۷ بانک دولتی 
و خصوصی مد نظر بدون درخواست هیچ 
مدرکی با پاســخ منفی متصدیان بانکی 
همراه می شد. به منظور شنیدن استدلال 
این بانک ها به منظور پرداخت تسهیلات 
ساخت مســکن با متصدیان بانک های 
مذکور هم کلام شدیم. در همین ارتباط 
یک متصدی بانک خصوصی در پاســخ 
به این پرسش که چرا تسهیلات ساخت 
مســکن جزء تســهیلات مد نظر بانک 
نیست، گفت:» هیئت مدیره بانک بر نحوه 
تخصیص منابع داخلی تصمیم می گیرند 
و بر مبنای استدلال خود خواستار پاسخ 
منفی بانک به متقاضیان تسهیلات ساخت 

مسکن شده اند.«
این کارمند بانک خصوصی با اشاره به این 
نکته که اطلاعــی از دلیل تصمیم هیئت 

مدیره بانک در ارتباط با پرداخت نکردن 
تسهیلات ســاخت ندارد، گفت:» به نظر 
می رســد بازپرداخت طولانی مدت این 
تســهیلات دلیل اصلــی تصمیم هیئت 
مدیره اســت.«پیگیری ســوال مربوطه 
مبنی بر دلایل پرداخت نشدن تسهیلات 
ساخت مسکن را از ۶ بانک دیگر نیز جویا 
شدیم، رئیس یکی از شعب بانک دولتی 
در پاسخ به ســوال مذکور تاکید کرد:» 
پرداخت تســهیلات مرتبط با مسکن به 
بانک تخصصی فعال در این رشته یعنی 
بانک مسکن مرتبط است و برای جلوگیری 
از موازی کاری تسهیلات ساخت مسکن 
توسط ســایر بانک های دولتی پرداخت 
نمی شــود.« عمده دلایل ۷ بانک دیگر 
که از ارائه تســهیلات ســاخت مسکن 
خودداری می کردند، مشابه استدلال های 

قبلی طبقه بندی می شد و آن ها تسهیلات 
ساخت مسکن را جزء سرفصل تخصیص 

منابع خود لحاظ نمی کردند.

     صف طولانی بانک های معدودی 
که تســهیلات ســاخت مسکن 

پرداخت می کنند
در گام دوم بررســی با تهیــه مدارک مد 
نظر ۳ بانکی که پاســخ مثبتی برای اخذ 
تسهیلات ساخت مسکن دادند، بار دیگر 
به شــعب آن ها مراجعه کردم. در کمال 
تعجب، متوجه این نکته شدم که ۲ بانک 
دولتی مذکور با اخذ مدارک و مستندات مد 
نظر، به صف طولانی درخواست تسهیلات 
ساخت مسکن اشاره می کنند و پرداخت 
تسهیلات را با توجه به تعداد افراد در صف 
به ۹ الی ۱۲ ماه آینده موکول خواهند کرد.

چرا بانک های دولتی و خصوصی برای ساخت مسکن وام نمی دهند؟ 

در جست و جوی وام
بررسی های میدانی مشخص کننده آن است که بسیاری 
از بانک های کشور انگیزه ای برای پرداخت تسهیلات 
ساخت مسکن ندارند و از هر 100 میلیون تومان تسهیلات 
پرداخت در سال 99 تنها 1.5 میلیون تومان به این حوزه 

اختصاص یافته است.
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

استارت	آپ	ویژه	کارآفرینی	دختران	دانشجو	راه	اندازی	می	شود	
معاون رییس جمهوری در امور زنان و خانواده گفت: استارت آپی در زمینه کارآفرینی و اشتغال دختران 
دانشجو در دانشگاه های کشــور راه اندازی می شود. معصومه ابتکار در نشســت واکاوی تجربه زیسته 
دختران دانشجو که به مناسبت ۱۶ آذر روز دانشجو به صورت مجازی برگزار شد، اظهار داشت: براساس 
برنامه ریزی های انجام شده استارت آپ های خاص دختران دانشجو در سطح دانشگاه ها راه اندازی می کنیم 

تا از مهارت و خلاقیت آنها برای پیوند به بازار کار در سال های آینده استفاده کنیم.
وی افزود: در این بخش نیاز است هماهنگی های بین بخشی لازم انجام شود.

معاون رییس جمهوری در امور زنان و خانواده همچنین گفت: برنامه ریزی شده تا امسال گنگره بزرگداشت ۱۷ هزار 
زن شهید، جانباز و آزاده با همکاری بنیاد شهدا و امور ایثارگران برگزار شود. بیش از هشت هزار شهید زن در کشور به ثبت رسیده 

است که کمتر از آنها نامی در بزرگداشت ها و کوچه ها می بینیم.
ابتکار همچنین در خصوص راهبرد افزایش فعالیت دانشجویان دختر، گفت: باید تلاش کنیم زنان و دختران همپای مردان از فرصت ها و 
ظرفیت های کشور استفاده کنند، در این زمینه سال گذشته شاخص هایی تدوین و به استان ها، دانشگاهیان و صاحب نظران اعلام شد البته 

بخشی از این شاخص ها نیازمند مشارکت مردم و جوانان است.

ممکن است هدف و استراتژی 
 ای را تعیین کنید که توسط یک 

برند مطرح مورد استفاده قرار 
گرفته و نتیجه بخش بوده است، با 
این حال آیا تضمینی وجود دارد 

که به اجرا درآوردن آن توسط 
شما به تجربه ای یکسان منجر 

خواهد شد؟

،،

فرصت امروز
یادداشـــت
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فراز و فرود بورس
 بازار سرمایه با شــروع سال جاری 
و حمایت های دولت رشــدی بیش 
از ۳۰۰ درصــدی را درکارنامه خود 
ثبت کرد اما؛ پس از آن شاهد نزول 

و اصلاح چهارماهه بود.
اگر بخواهیم به این رشــد بیش از 
۳۰۰ درصدی نــگاه کنیم متوجه 
می شویم که مهم رکن درصعود بازار 
حمایت های بی قید و بند دولتی ها 
بوده اســت. دولتی ها و مسوولان از 
روزهای پایانی ســال ۱۳۹۸ تا این 
روزهــا مــردم را به بــورس دعوت 
کرده اند و بورس و بازارسهام را یک 
بازار با ریســک کم دانسته اند ولی، 
حقیقت ماجرا این نیست و بازارسهام 
را می توان یکی از پرریســک ترین 
ســرمایه گذاری ها دانست چراکه؛ 
نسبت به اخبار و وقایع بسیار حساس 
اســت، به گونه ای که بــا صعود و 
نزول نــرخ ارز می تواند به طور کلی 
تغییر وضعیت دهد. بــا این اوصاف 
سرمایه گذاران زیادی وارد بازارسهام 
شدند اما؛ اغلب این افراد دانش کافی و 
لازم برای سرمایه گذاری در بورس را 
دارا نبودند و همین موضوع موجبات 
رفتــار هیجانی این افــراد را فراهم 
ساخت. بعد این ورود حجم معاملات 
بازار به بالاترین حد ممکن رسید اما؛ 
میزان عرضه ها در بازار بسیار کم بود 
و به قولی عرضه و تقاضا هیچ نسبتی 
با یکدیگر نداشتند و این موضوع نیز 
باعث شد که برخی از سهام موجود در 
بازار بدون ارزندگی لازم رشد داشته 
باشند. در زمان این رشد شارپی که 
بدون ارزندگی رخ داد بســیاری از 
ســهامداران جدیدالورود که دانش 
کافی نداشتند اقدام به خرید این نوع 
از سهام در بازار کردند که در نهایت 
با زیان عمده روبه روشــدند. حتی 
برخی از سهامداران ادعا کرده اند که 
بیش از ۱۰۰ میلیون تومان در بازار 
سرمایه زیان کرده اند و هیچ فردی 
پاســخگوی این زیان ها در بورس 
نیست. وضعیت عجیب بورس این 
روزها کمی ســخت تر شده است و 
پس از صعود چهارماهه نخست سال 
جاری با چهارماه اصلاح و ریزش روبه 
رو شدیم در نهایت چند هفته ای است 
که بازار صعودی شده اما؛ این صعود 
نوسان زیادی دارد و اغلب کارشناسان 
این وضعیت بازار را تعادل رو به بالا 
توصیف می کنند ولی به طور کلی در 
مقایسه با ابتدای سال و نبود ارزندگی 
در ســهام موجود ایــن روزها برای 
بورس، روزهای خوبی تلقی می شود 
چراکه؛ اغلب سهام موجود در بازار به 

ارزندگی خود رسیده اند.
طــی ۱۸  روز کاری گذشــته بازار 
سهام شاخص کل بورس از کف یک 
میلیون و ۲۱۱ هزار واحدی افزایش 
یافته اســت و تا روز گذشته اگرچه 
اتفاق خاصی در صحنه سیاســت 
خارجی و داخلی نیفتاده اما؛ تغییر 
متغیر های بسیار مهمی نظیر کاهش 
ریسک انتظاری در ماه های پیش رو 
در کنار چشم انداز افزایشی قیمت ها 
در بازار جهانی به دو عاملی بدل شده 
است که توانسته طی هفته های اخیر 
بر تقاضا برای ســهام به خصوص در 
نماد هایی که قیمــت و درآمدزایی 
آنها پوشش مناسب در مقابل تورم 
دارد، بیفزاید.  بررســی های موجود 
در بازارسهام نشــان می دهد که در 
۳۸ صنعت بورسی ۲۸ گروه با ورود 
ســرمایه حقیقی همراه شدند و در 
مقابل در ۱۱ صنعت شــاهد خروج 
نقدینگی این دسته از سرمایه گذاران 
ســهام بودیــم. در فــاز جدیــد 
صعودی بازار ســهام، این گروه های 
کامودیتی محور بودند که مورد توجه 

سهامداران خرد واقع شدند.

تعادل
تحلیــل بورس

ISFAHAN
N E W S

مشاور توانمندسازی اجتماعی معاون وزیر ارتباطات مطرح کرد؛

کرونا؛ شمشیر دو لبه برای کسب  وکارها

در فاصلــه چند ماه، همه  چیــز در جهان زیر و رو شــد. 
استارت آپ های کوچک و بزرگ هم از این قاعده مستثنا 
نشدند و در این میان کسب وکارهای نوپا یا حتی کهنه کار 

گردشگری بیشترین آسیب را از شیوع ویروس چینی دیدند.

همان ابتدای کار تعداد زیادی از این اســتارت آپ ها مجبور به تعدیل بخش گســترده ای 
از نیروهای خود شــدند؛ آنها که پیش از این هم البته به واسطه اتفاقی که برای هواپیمای 
اوکراینی افتاد با شوک کاهش تقاضا مواجه شده بودند. حالا تقریبا ۹ ماه از نخستین روزهای 
مواجهه با کرونا گذشته است، دیگر زندگی با این ویروس چینی برای همه تبدیل به عادت 
شده اما همچنان سفر رفتن کاری نیست که به صلاح سلامتی آدم ها باشد. از سوی دیگر، 
محصول ماندگاری کووید- ۱۹حالا دیگر تغییر سبک زندگی ها در جامعه است که شکل گیری 
استارت آپ های تازه و زمین خوردن بعضی استارت آپ ها یا حداقل تضعیف شان را رقم می زند. 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در این میان، تلاش کرده که از کسب وکارهای آسیب دیده 
حمایت کند. براساس آمارهایی که ســازمان فناوری اطلاعات در اختیار قرار داده تاکنون 
۱۷میلیارد تومان وام در قالب کمپین »کنار همیم«، 45میلیارد تومان برای 5هزار کسب و کار 
نوپا در قالب طرح »بوم واره نوآفرین« و 4میلیارد و ۸۸۰میلیون تومان وام با مشارکت صندوق 
نوآوری و شکوفایی به استارت آپ ها تا پایان خرداد سال جاری پرداخت شده است و این یعنی 
در مجموع بیش از ۶۶میلیارد تومان تسهیلات  پرداختی. اگرچه کم نبودند استارت آپ هایی 
که خسران های جبران ناپذیری را تجربه کردند اما از سوی دیگر کسب وکارهای بسیاری هم 
به واسطه کرونا رونق پیدا  کردند و از تهدید کنونی برای خود فرصت ساختند. مشکات اسدی 

بر این باور است که حتی در روزگار پساکرونا هم ممکن است همچنان کسب و 
کارهایی که بر بستر خدمات آنلاین شــکل گرفته یا گسترش یافته اند بر رونق 
کنونی باقی بمانند؛ چرا که دیگر ما آن آدم های سابق نخواهیم بود. گفت وگو با 
مشکات اسدی، مشاور توانمندسازی  اجتماعی معاون وزیر ارتباطات درباره تأثیر 
کرونا بر اکوسیستم استارت آپی کشور و شیوه حمایت از نمونه ها کوچک و بزرگ 

این کسب و کارهاست.

   ویروس کرونا چطور بر استارت آپ های ایرانی تأثیر گذاشته است؟ 
بیشترین آسیب براساس مشاهدات در کدام حوزه است و آیا نمونه هایی 

بوده اند که شرایط موجود برایشان رونق به بار آورده باشد؟
کرونا، شمشیر دو لبه ای برای کسب وکارهای بزرگ و کوچک بود که بر اکوسیستم 
استارت آپی کشور تأثیرات مختلفی گذاشته است. همانطور که خودتان اشاره کردید 
برخی از آنها رونق زیادی گرفته اند و برخی دیگر نسبت به سابق فعالیت کمتری 
دارند. برای مثال استارت آپ هایی که در حوزه آموزش الکترونیک فعالیت می کردند، 
با رشد بی سابقه ای مواجه شدند. کسب وکارهایی که خدمات آموزشی ارائه می دادند، 
کلاس آنلاین برگزار می کردند و بستر برگزاری جلسات آنلاین را فراهم می کردند این روزها، 
وضعیت خوبی دارند یا مثلا استارت آپ هایی که در حوزه خرید و فروش کالا فعالیت می کردند 
و خریدهای آنلاین بر بستر آنها اتفاق می افتاد، رونق قابل توجهی یافته اند؛  از نمونه های قدیمی 
و بزرگی مثل دیجی کالا گرفته تا نمونه های نوپایی مثل اوکالا. همچنین استارت آپ های حوزه 
بهداشت و سلامت هم بسیار رشد پیدا کرده اند. مثلا اپلیکیشن ماسک، با گرفتن اطلاعات 
خوداظهاری از افراد با حمایت وزارت ارتباطات و وزارت بهداشت راه اندازی شدند و به رونق 
رسیدند. در مقابل اما هستند استارت آپ هایی مثل استارت آپ های حوزه گردشگری  که دچار 

ضعف ها و مشکلات جدی شدند.

    استارت آپ های دیگر که در حوزه مشاغل خرد و خانگی فعالیت می  کنند چطور؟ 
تعداد زیادی از آنها هم به خاطر وضعیت اقتصادی و تغییر سبک خرید مردم، رونق پیدا کرده اند 
مثلا استارت آپ »با سلام«که هدف اصلی آن حمایت از کسب وکارهای خرد و خانگی است در 
این روزها رشد خوبی برای خود رقم زده است. هدف اصلی ما حمایت از کسب و کارهایی است 

که بستری برای فعالیت مشاغل خرد و خانگی فراهم می آورند.

    بارها دیده ایم که مسئولان مدعی شده اند از کسب وکارهای نوپا و حتی بزرگ 
در روزگار شــیوع کرونا حمایت کرده اند، وزارت فناوری و ارتباطات چطور از 

استارت آپ های خرد یا آسیب دیده حمایت کرده است؟
بخشی از حمایت ها در بستر دولت الکترونیک اتفاق می افتد. برای درک بهتر این ادعا باید 

خروجی های فعالیت های سازمان فناوری اطلاعات را بررسی کرد که گستره  مختلفی هم 
دارد. مثلا اینکه امروز مبتلایان به کرونا نمی توانند بلیت قطار، هواپیما و... بگیرند یا استفاده از 

خدمات اپلیکیشن ماسک، همه در بستر دولت الکترونیک اتفاق افتاده است.
البته پرداخت تسهیلات ویژه دوره کرونا یکی دیگر از خدمات سازمان بوده است؛ تسهیلاتی که 

به استارت آپ ها دادیم و خواهیم داد. منبع مالی ما هم از وام وجوه اداره شده است.

   این روزها آموزش آنلاین تبدیل به نیاز اصلی فرهنگی جامعه شده است. چه 
حمایت هایی در این حوزه به عمل آمده و اساسا چه کمکی به فعالان آموزشی بر 

بستر پلتفرم های آنلاین شده است؟ 
واقعیت این است که ICT  ابزار بسیار مهمی در راستای توانمند سازی  اجتماعی است. این 
روزها و با شــیوع ویروس کرونا وقتی از آموزش بر بســتر فضای مجازی صحبت می کنیم، 
منظورمان دیگر مکمل های آموزشی نیست  بلکه تنها راه ارتباط با دانش آموزان همین فضای 
مجازی است. هدف اصلی ما در این ایام حمایت کردن از تمام کسب وکارهای فعال در حوزه 
آموزش های الکترونیک بوده است. در پاسخ به بخش دوم سؤال تان هم باید بگویم شناسایی 
همه فعالان این حوزه گام اول ما بود که ادامه هم دارد. به تعداد زیادی از این کسب و کارها 
تسهیلات ارائه داده ایم و آنها را به بازار متصل کرده ایم. حتی تعدادی از آنها را به وزارت آموزش 
و پرورش معرفی هم کرده ایم. اما واقعیت این است که فعالیت این کسب و کارها به همکاری با 
آموزش و پرورش محدود نمی شود و ما در سایر حوزه های آموزش مثل آموزش زبان، موسیقی 

و... نیازمند ارائه خدمات از سوی این استارت آپ ها هستیم.

   خانم اسدی ! با توجه به شرایطی که این روزها دچار آن شده ایم، به نظر شما چطور 
می شود از ظرفیت موجود در اکوسیستم استارت آپی کشور استفاده کرد؟

در سازمان فناوری اطلاعات سامانه ای داریم با عنوان noafarinscr.ir که این سامانه دقیقا 
با این هدف راه اندازی شده است. این سامانه از ظرفیت های اکوسیستم استارت آپی کشور 
استفاده می کند تا راه حلی برای مسائل اجتماعی موجود بســازد. با شیوع کووید-۱۹ما در 
سازمان با حجم عظیمی از درخواست های ثبت شده در این سامانه مواجه شدیم؛ متقاضیانی 
که می خواستند خدمات رایگان را به جامعه کرونازده ارائه دهند. طبعا ما در وزارتخانه از این 
موضوع استقبال کردیم و اجازه دادیم کسب و کارهای مختلف بر بستر این سامانه آمدند و 

ثبت نام کردند.

    و شما به عنوان یک مقام مسئول چگونه از آنها حمایت کردید؟ 
دو خدمت اصلی به این دسته از کسب و کارها ارائه شد. در درجه اول در راستای برندیگ آنها را 
به بازار معرفی کردیم. در درجه دوم این کسب و کارها را در فهرست شرکت هایی قرار دادیم که 
می توانند از تسهیلات ویژه ایام کرونا بسته به اینکه چه فعالیتی انجام می دهند، استفاده کنند.

همشهری آنلاین
گــــــزارش

استارت آپ

چرا استراتژی  ها با شکست مواجه می شوند؛

تلاش	های	یک	بازنده	

بسیاری از مدیران 
اهدافی را برای خود 

تعیین می کنند که کاملا 
با واقعیات موجود تفاوت 

دارد. این امر باعث 
خواهد شد تا رسیدن به 
آن کاملا سخت و حتی 

غیرممکن باشد

آیا تاکنون به این موضوع فکر کرده اید که چرا بسیاری از 
استراتژی  ها علی رغم تلاش های زیاد با شکست مواجه 
می شوند؟ در این رابطه اگرچه می توان دلایل متعددی 
را ذکر کرد، با این حال نتایج آخرین تحقیقات حاکی از 
آن است که به صورت کلی، پنج دلیل اصلی وجود دارد. 
درواقع عدم توجه به این موارد باعث خواهد شد تا شما 

از همان ابتدا، بازنده باشید. 

این امر به معنای از دست 
رفتــن زمــان و بودجه 
شــما خواهد بود. اگرچه 
ممکن است تصور کنید 
که شکست  ها زمینه  ای 
برای یادگیری محسوب 
شده و نباید به آن توجه 
کرد. با این حال حتی یک شکســت 
بزرگ می تواند روحیه شما را به صورت 
کامل تخریب کند و زمینه اخراج شما 
از شرکت را مهیا سازد. به همین خاطر 
اولویت شما باید این باشد که احتمال 
بروز شکســت را به پاییــن  ترین حد 

ممکن برسانید.

   1-تعیین اهداف بدون توجه به 
واقعیت موجود

بسیاری از مدیران اهدافی را برای خود 
تعیین می کنند کــه کاملا با واقعیات 
موجود تفــاوت دارد. ایــن امر باعث 
خواهد شــد تا رســیدن به آن کاملا 
سخت و حتی غیرممکن باشد. این امر 
در حالی است که شما باید به سلسله 
مراتب توجه داشته باشید. برای مثال 
تبدیل شدن به بهترین برند کشور خود، 
یک پروژه چند ساله خواهد بود که در 
ابتدا باید به مسائل کوچک تر و پیش 
زمینه های آن توجه داشــته باشید. 
در غیر این صورت شــما عملا توانایی 
رســیدن به آن را نخواهید داشت. در 
کنار این موضوع، شــما باید به زمان 
مناسب نیز توجه داشته باشید. درواقع 

در بســیاری از شــرایط ممکن است 
که اکنون زمان مناســب برای به اجرا 
درآوردن طرح شما نباشد و با یک سال 
صبر بتوانید نتیجه ای کاملا متفاوت را 
رقم بزنید. درواقع به صورت کلی شما 
باید هدف خود را با توجه به شــرایط 

حال حاضر، تعیین کنید.

   2-عدم توجه به نیاز مشتری
ممکن است هدف و اســتراتژی  ای را 
تعیین کنید که توسط یک برند مطرح 
مورد استفاده قرار گرفته و نتیجه بخش 
بوده اســت، با این حال آیا تضمینی 
وجــود دارد که به اجــرا درآوردن آن 
توسط شما به تجربه ای یکسان منجر 
خواهد شد؟ در این رابطه شما باید برای 
اطمینان از درستی یک استراتژی پس 
از طی کردن مرحله اول، به نیاز مشتری 
توجه داشته باشید. درواقع استراتژی 
شما باید شــامل اقداماتی باشد که در 
راستای تامین خواسته  های مشتریان 
باشد. در غیر این صورت نتیجه  ای را 
برای برند شما به همراه نخواهد داشت. 
طبیعی است که برای موفقیت در این 
مرحله، شما باید اطلاعات مختلفی را از 
جامعه هدف و مشتریان اصلی خود به 
دست آورید. این امر یکی از مبناهای 

تصمیم  گیری شما خواهد بود.

   3-عــدم هماهنگــی تیم با 
استراتژی تعیین شده

تیم شرکت بازوی اجرایی هر تصمیمی 
خواهد بود. به همین خاطر بسیار مهم 
اســت که در تصمیم  گیری  ها از این 
افراد نیز استفاده کرده و نظرات را جویا 
شــوید. فراموش نکنید که کارمندان 
شما در زمینه برخی از مسائل به علت 
ارتباط مستقیم خود، آگاهی بهتری را 
داشته و این امر می تواند باعث شود تا 
تصمیم نهایی، وضعیت بهتری را پیدا 
کند. همچنین ممکن اســت هدف و 
استراتژی تعیین  شــده، تناسبی را با 

وضعیت حال حاضر تیم شرکت نداشته 
باشد. تحت این شرایط شما دو راهکار 
کلی را خواهید داشــت. نخست آنکه 
تصمیم خود را تغییــر دهید و یا تیم 
شرکت را دگرگون ساخته و افراد جدید 

را استخدام کنید. به هر صورت شما باید 
در انتخاب استراتژی خود، به وضعیت 

تیم شرکت نیز توجه داشته باشید.

   4-عدم توجه به وضعیت بودجه 

شرکت
آیا به خوبی می دانید که طرح شما به 
چه سطح بودجه ای نیاز دارد؟ در این 
رابطه فراموش نکنید که همواره میان 
پیش  بینی  ها با واقعیت تفاوت  هایی 
وجود دارد. برای مثال ممکن اســت 
بخشی از لیســت قیمت  های شما در 
مرحله به اجرا درآوردن استراتژی، با 
تفاوت قیمت همراه شــود. تحت این 
شــرایط اگر شــما چنین مواردی را 
پیش  بینی نکرده باشــید، بدون شک 
در همــان ابتدا با کندی محسوســی 
مواجه خواهید شــد که خــود هزینه 
 بر اســت. درواقع به صورت کلی شما 
باید تصمیماتــی را اتخــاذ کنید که 
قدرت مالــی به اجــرا درآوردن آن را 
دارید. در این رابطه برخی از شرکت ها 
از مدت هــا قبل بــا اقداماتــی نظیر 
صرفه  جویــی و به حداقل رســاندن 
هزینه  های خود، شــرایط را برای به 
 اجرا درآوردن یــک طرح بزرگ، مهیا

 می کنند.

   5-عدم پیگیری مداوم
در آخر نکته  ای که باعث می شود تا با 
شکست در استراتژی خود مواجه شوید 
این است که پیگیری و بازنگری های 
لازم را انجام نمی دهید. درواقع شــما 
باید در هر مرحله، به خوبی نسبت به 
درست بودن اقدامات، اطمینان داشته 
باشید. این امر تنها زمانی میسر خواهد 
بود که هر روز موارد را بررسی کرده و 
در آخر هفته اطلاعات را به آمار تبدیل 
کنید تا با مقایســه آن با موارد هفته 
آینده نسبت به درست بودن همه چیز 
اطمینان داشته باشید. این نکته بسیار 
مهم است که در بسیاری از موارد حتی 
یک مشــکل کوچک و به ظاهر ساده، 
به دلیل نادیده گرفته شــدن، به یک 
بحران جدی تبدیل شــده اســت. به 
همین خاطر انجام چنیــن اقداماتی 

کاملا ضروری خواهد بود.
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